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OBČANOV
Reelekcija (KONGRES
je uspela, 
pa tudi ne

O ponovnih volitvah di
rektorjev v bežigrajskih 
podjetjih poročamo na 
strani 4.

STANOVANJA ZA 
BORCE NOB

t-ani začeta gradnja stano
vanjskega bloka v Črtomiro- 
»i ulici za člane ZZB bo le- 
tos vseljiva.

Organizacija Zveze borcev 
J® hkrati lani tudi dokončno 
zaključila listo borcev, ki še 
Pridejo v poštev za nova sta
novanja. Občinska skupšč na 
Pa je letos za gradnjo oziro- 
ma nakup novih stanovanj 
borcem zagotovila 70 mil'jo 
nov dinarjev, ker so bili vsi 
drugi finančni viri bolj ali 
•^anj nezanesljivi. Novih do
datnih kreditov v ta namen 
bunka zaenkrat ne daje.

Za teh 70 milijonov bo ZZB 
najkasneje do naslednji- spo- 
niladi kupilo odgovarjajoče 
Število stanovanj, kakršna 

Potrebuje. Izključno po
litiko razdeljevanja tega de-

®rja vodi ZZB, medtem ko 
občinska skupščina denar
zagotovila.

Odlikovanja
Ob 20-letnici osvoboditve je predsednik re

publike Tito odlikoval večje število državlja
nov, zaslužnih družbeno-političnih delavcev. Za 
Bežigradom je dobilo odlikovanja 57 oseb. 
Predlagale so jih družbeno-politične organiza
cije, podjetja, šole in krajevne skupnosti.

Odlikovani so bili:
Bed republike s srebrnim vencem:
Jože Gorjanc in Andrej Kumar-Marko.
Red zasluge za narod s srebrnimi žarki:
Pepca Oprešnik in Milena Sušnik.
Red dela z zlatim vencem:
Zvonimir Dintinjana, Stane Dolanc, Stane 

Koman in Ivan Vinkler.
Red zasluge za narod s srebrno zvezdo:
Ančka Čerin, Stane Derganc, Tatjana Lekič, 

Dušan Mazgon, Ivan Ocvirk, Janez Pavčič, Jože 
Perovič, Emil Rus, Marija Simončič, Vinko Vr- 
bec in Valentin Zavri.

Red dela s srebrnim vencem:
Radovan Andrejčič, Lojze Bavdaž, Miroslav 

Berginc, Venčeslav Bizjak, Alojz Cižman, Ivan 
Dodič, Ivan Goltnik, Vida Gorjup, Ivan Grojz
dek, Rastislav Iskra, Ljudmil Kalin, Metod Ko
cjančič. Dragomir Kunaver, Adolf Lunaček, 
Henrika Neplužan, Ivo Poznik, Franc Rakar, 
Franc Selevšek, Štefka Štemberger, Martin Te- 
sovnik in Stane Žura.

Medalja zasluge za narod:
Marija Bogataj, Jožica Čarman, Zvonko Do- 

blšek. Jože Jelinčič, Jože Korošec, Roman No- 
velli in Marija Plevnik.

Medalja dela:
Milič Djenadič, Anica Gazme, Franc Juha, 

Anton Križan, Francka Logar, Viktor Mohar, 
Anton Pečnik, Olga Purkart, Janez Svoljšak in 
Vili Tomažič.

........................................ ..

Rastejo ljudje in tovarna
O črnuškem podjetju Energoinvest berite na 5. strani

SZDL
Na Gospodarskem raz
stavišču se bo 5. aprila 
začel VI. kongres Socia
listične zveze delovnega 
ljudstva Slovenije. Ob
činska konferenca SZDL 
za Bežigradom je izvo
lila za kongres nasled
nje delegate: Tilko Bla- 
ha, Staneta Dolanca, 
Staneta Feleta, Milana 
Grada, Boža Kovača, 
Pavla Lešnjaka, Miro Mi
helič, Katjo Ocepek, inž. 
Nado Puppis, Janeza Ri
glerja in Ivana Vinklerja.

• Odgovore na 
vprašanja voliv
cev prinašamo 
na 6. strani

Koliko nas je?
V začetku marca je 

imela bežigrajska obči
na 38.431 prebivalcev. 
Sem niso všteti začas
no prijavljeni (sezon
ski delavci, študentje 
itd.) Od poletja lani se 
je za Bežigradom nase
lilo 1200 novih prebi
valcev.

Rešitve tudi
ZA JUTRI

Bežigrajski komunisti, ki se bodo 2. apri
la zbrali na konferenci v festivalni dvorani, 
se bodo pogovorili predvsem o dosedanjih 
prizadevanjih komunistov za uveljavitev no
vih pogojev gospodarjenja in sploh življe
nja, ki so nastopili z gospodarsko reformo.

- Prav zaradi tega smo konferenco tudi 
sklicali, je dejal sekretar občinskega komi
teja ZK Janez Železnik, saj bo redna konfe
renca ZK šele prihodnje leto. Letošnje kon
ference pa tudi ne bi mogli imenovati »iz
redne«, saj ne gre za nikakršen izreden 
sklic, ampak za določitev nekaterih najvaž
nejših nalog komunistov letos.«

Na konferenci bodo občinski komite iz
popolnili s petimi novimi člani, saj so se 
nekateri člani preselili, ali pa so preobre
menjeni z drugim delom.

NAD ALJ. NA 7. STRANI

CENE IN DOHODEK
Kaj menijo o tem predsedniki delavskih svetov v Belinki, 
TOPSU in Opekarni na Črnučah

SLIKAR 
z bregov 
SAVE
Razgovor s France
tom Godcem, ki bi 
nadvse rad razstav
ljal svoja platna na 
Posavju

# Zidovi so postali 
beli
O »črnjih gradnjah«
berite na 9. sttar.i

OBVESTILO BRALCEM!
Morda nistej niti pogledali glave našega 

časopisa in niste opazili, da velja izvod 
»Zbora občanov« odslej 40 par (40 starih r 
dinarjev). Nič več se ne moremo pohvaliti, 
da je »Zbor občanov« najcenejši časopis. 
Seveda pa s tem ni rečeno, da smo se 
izognili vsem finančnim zankam. Prodajna 
cena časopisa je precej nižja od ekonom
ske cene in največ denarja za naš časopis 
še vedno prispeva občinska skupščina. Ra
čunamo pa tudi na pomoč gospodarskih 
organizacij.

Celoletna naročnina bo znašala odslej 
3 dinarje (300 starih dinarjev).

UREDNIŠTVO



S konference združenja borcev

SPOŠTOVATI 
tradicije NOB
V četrtek popoldne je bila v festivalni dvorani kon
ferenca Zveze združenj borcev NOV bežigrajske obči
ne. V izčrpnih referatih pa so skoraj vsi govorniki 
med drugim posvetili precej pozornosti tudi posredo
vanju tradicij NOB mladini.

NESREČA NE POČIVA
Za varnost prometa na Titovi cesti v Stožicah bi morali 
več storiti

*Hc>
TOKRAT LE ZVITA PLOČEVINA — Na križišču Zupanove ulice in Titove ceste se je 
pripetilo že precej nesreč.

KRIŽIŠČE TOLSTOJEVE ULICE — Prehod za pešce ni označen.

Je že tako, da ponavadi ukrepamo šele takrat, ko se 
nesreča že zgodi. To velja tudi za prometne razmere.
Na Titovi cesti, ali natančneje, na odseku štajerske 
magistrale od Lampiča do prodajalne »Kuriva« v Sto
žicah, se je pripetilo že veliko nesreč, katerih žrtve 
so bili največkrat pešci. Ne moremo trditi, da smo 
na tem odseku dovolj storili za varnost prometa. Ne
davno tega se je na tem odseku smrtno ponesrečil 
pešec. Prisluhnili smo množici prebivalcev, ki se je 
zbrala na kraju tragičnega dogodka:

Del mladine, pretežno sred
nješolske in visokošolske, ob
dobju revolucionarnega boja 
naših narodov ne posveča do
volj poasomosti, ampak išče 
zgledov prav v tistem, proti 
čemer so se njihovi očetje bo
rili. Delegati so z nelagodnim 
občutkom ugotovili, da bodo 
sedanjo generacijo zamenjali 
na vodilnih gospodarsko-poli- 
tičnih položajih prav ti mla
dinci in mladinke.

Sicer pri pionirjih in mlaj
ših mladincih ni opaziti neza
interesiranosti za dogodke 
polpretekle zgodovine, toda 
vseeno so delegati hoteli po
iskati vsaj generalne vzroke, 
da je »mladina, ki je veljala 
še pet let nazaj za najboljšo«, 
zašla na kriva pota.

Nekateri so valili krivdo za 
brezbrižnost In posnemanje 
tujih vzorov ne toliko na os
novne organizacije ZZB NOV, 
ampak predvsem na tisk, ra
dio in televizijo. Na konferen
ci so zahtevali, da namesto 
tretjerazrednega »šunda« sred
stva široke propagande vklju
čijo v svoje programe dela z 
narodnoosvobodilno tematiko. 
Kljub temu pa je naposled le

V SPOMIN

Nande Koprivc

22. februarja je umrl 
Nande Koprivc, družbeno
politični delavec in dolgo
letni predsednik bežigraj
ske »Svobode«, še nekaj 
dni pred smrtjo je vodil 
sejo v Smoletovi 16, v hi- 
ši, ki mu je bila drugi 
dom. Zahrbtna bolezen je 
pretrgala njegovo pot.

Nande Koprivc se je mi- 
mo svojega poklicnega de
la že od rane mladosti 
udejstvovai v naprednih 
predvojnih organizacijah. 
Sodeloval je z narodno- 
osvobodihiim gibanjem. 
Bil je tudi sekretar kvar- 
ta Fondovih hiš v Ljublja
ni.

Po osvoboditvi se je z 
vsemi silami posvetil delu 
v kulturno.prosvetnih in 
političnih organizacijah za 
Bežigradom. Bil je član 
občinskega 'sveta kultur, 
no-prosvetnih organizacij 
Bežigrada, kot predsednik 
DPD »Svobode« pa osred
nja osebnost društvenega 
in družabnega življenja. 
Skromen, tih, iskren in 
požrtvovalen, je pomagal 
vsakomur.

Nande Koprivc je za 
svoje delo prejel tudi več 
odlikovanj: red zasluge za 
narod III. stopnje, red 
dela III. stopnje, odliko
vanje izvršnega odbora 
Osvobodilne fronte Slove- 
ni je itd.

prevladalo mnenje, da je ne
zainteresiranost za NOB med 
mladino krivda vsakega posa
meznika in da se bodo morali 
člani ZZB NOV v naprej bolj 
zavzemati za propagiranje 
idej revolucije.

Na konferenci so se beži
grajski borci precej časa raz- 
govarjall tudi o stanovanjskih 
problemih. Medtem ko so v 
preteklih letih od gospodar
skih organizacij, ki zaposlu
jejo borce z nerešenimi stano
vanjskimi problemi, zahtevali, 
da svojim članom ZZB NOV 
preskrbijo stanovanja, pa je 
letos za Bežigradom ostalo še 
68 borcev — upokojencev, ki 
stanujejo v neprimernih sta
novanjih. Z dograditvijo v čr- 
tomirovi ulici (ta bi moral bi
ti nared že konec preteklega 
leta) pa bo do stanovanj pri
šlo 34 borcev, tako da bo 
ostalo letos nerešenih še 34 
primerov.

Letos je občinska skupščina 
iz proračuna nakazala precej 
več denarja za gradnjo stano
vanj članov ZZB (lani 20 mi
lijonov, letos 70 milijonov sta
rih dinarjev). Bežigrajska ob
čina se je tako pošteno izka
zala, saj so druge občine v 
Ljubljani nakazale daleč nižje 
zneske, čeprav imajo več ne
rešenih primerov. Vseeno pa 
s tem denarjem ne bo mogo-

Lani 342 stanovanj
Pod okriljem sklada za 

zidanje stanovanjskih hiš 
je bilo lani zgrajenih za 
Bežigradom 342 stanovanj. 
Največ je bilo dvosobnih 
in trosobnih. Gradijo še 
297 stanovanj, v katera se 
bodo stanovalci vselili po
večini že v prvem polletju 
letos. V primerjavi z le
tom 1962. so bila stanova
nja lani natanko še enkrat 
dražja; dvosobno stanova
nje je veljalo pred štirimi 
leti 3.795.000 starih dinar
jev, lani pa že 7,650.000 
starih dinarjev.

Sklad za zidanje stano
vanjskih hiš za Bežigra
dom -je imel lani več kot 
tri milijarde dinarjev do
hodkov. Največ so prispe
vali varčevalci za gradnjo 
stanovanj in njihovi delo
dajalci in sicer 986 mil. 
din, za prodana stanovanja 
so dobili 711 milijonov, 
stanovanjski prispevek (od 
plač) pa je navrgel 784 mi-1 
lijonov dinarjev.

Javne tribune 
o stanovanjski 
reformi

Uredništvo »Zbora ob
čanov« je skupaj s krajev
nimi organizacijami SZDL 
prejšnji mesec organizira
lo javne tribune o stano
vanjski reformi. Tribune 
so bile v krajevnih skup
nostih Savsko naselje, 
»Bežigrad«, Stožice in »Bo
ris Kidrič«. Zlasti na mest
nem področju se jih je 
udeležilo precej občanov. 
Nove zakone o stanovanj
skem gospodarstvu sta na 
tribunah razlagala član od
bora za stanovanjsko po
litiko pri mestnem svetu 
Marko Rainer in v. d. di
rektor stanovanjskega po
djetja »Bežigrad« Jože Cr- 
nugelj, predstavnik kredit
ne banke in hranilnice pa 
Je pojasnil nove pogoje 
o varčevanju za gradnjo 
stanovanj.

če zgraditi stanovanj za vse 
borce, saj so lani veljali po
vsem drugi kreditni pogoji. 
Lani so borni brez težav lah
ko najeli kredite pri občin
skem stanovanjskem skladu, 
letos pa je kreditiranje pre
vzela banka, ki zahteva pre
cej ostrejše pogoje. Zato so 
na konferenci sklenili, naj le
tošnjih 70 milijonov dinarjev 
vložijo v banko, da bi ta po
tem odobrila približno 50 mi
lijonov starih dinarjev kredi
ta.

Ko so govorili o nerešenem 
stanovanjskem problemu, so 
negodovali tudi zaradi dode
ljevanja lokacij neborcem, ki 
so na ta ali oni način prišli 
na prednostno listo. Prav ob 
tem pa so zahtevali, da člani 
ZZB NOV javno pokažejo na 
vse tiste, ki so se zaradi ne
katerih ugodnosti vrinili med 
člane ZZB NOV, čeprav so 
med vojno presedeli za pečjo.

Na konferenci so obsodili 
tudi ameriško intervencijo v 
Vietnamu in protestirali proti 
zastaranju vojnih zločinov.

B. S.

MESTNI ODBOR 
SZDL

Prejšnji teden je bila 
prva seja mestnega odbo
ra Socialistične zveze de
lovnega ljudstva Ljublja
na. Odbor sestavljajo po 
trije člani vsakega občin
skega odbora SZDL ljub
ljanskih mestnih občin. Iz 
Bežigrada so bili izvoljeni 
Božo Kovač, Bojan Štrk in 
Ivo Bukovec.

Občinski odbori SZDL 
bodo seveda delali še v 
naprej. Mestni odbor bo 
le usklajeval njihovo de
lo, predvsem pa se bo uk
varjal s problemi, ki so 
značilni za vse mestno po
dročje. Najvažnejša nalo
ga mestnega odbora pa bo 
v tem, da bo s sodelova
njem občinskih in krajev
nih odborov SZDL v Ljub
ljani omogočil čim bolj ne
posreden vpliv občanov 
pri urejanju skupnih mest
nih zadev.

Mestni odbor je že raz
pravljal o stanovanjski 
reformi, med prihodnjimi 
nalogami, ki so si jih zasta
vili, pa bo priprava mest
nega statuta in sodelova
nje pri bolj enotnem ure
janju financiranja šolstva 
v Ljubljani.

Promet na Titovi c®80 J® 
zadnja leta Izredno narastel, 
pravijo občani iz Stožic. Mo
čno se je povečalo tudi šte
vilo prebivalcev na obeh stra
neh Titove ceste. Prav na kri
žišču Zupanove in Titove ce
ste je nekakšno središče na
selja. Tu je trgovina, mlekar
na, prodajalna zelenjave, bi

fe, ambulanta in trolejbusni 
postaji. Vrvež je vsak dan 
hujši, ljudje pa prečkajo ce
sto vsevprek, čeprav }• na 
tem mestu prehod za pešce. 
Toda prehod je slabo ozna
čen, že dolgo časa ga niso 
prebarvali. Tudi cestna raz
svetljava je zelo slaba. Žar
nic tudi po 10 in več dni nih
če ne zamenja. (Tudi ob zad
nji nesreči je bila cesta v te
mi.) Zvečer vozijo nekateri 
avtomobili s slepečimi žaro
meti in povzročajo še večjo 
zmedo. Hitrost vožnje je si
cer še od mesta sem omeje
na na največ 60 km na uro, 
toda »dirkačev«, ki daleč pre
koračijo to hitrost, je mnogo 
preveč.

Občani menijo, da hi mo
rali omejiti hitrost vožnje na 
40 km, če bi hoteli doseči, da 
bod0 avtomobilisti potlej vo
zili 60 km na uro. Dovolj 
vidno bi morali označiti pre
hod za pešce |n postaviti se
mafor z utripajočo* lučjo. Iz
boljšati bi morali tudi cestno 
razsvetljavo, trolejbusni po
staji pa prestaviti tako, da 
ne bi bili druga nasproti dru
ge. Ce stojita trolejbusa na 
vsak] strani ceste. Je za dru
ga vozila polovico manj pro
stora in možnosti za nesreče 
je še več.

Nič manj nevarno kot v 
Stožicah J© tudi križišče Tol
stojeve In Titove ceste. Tam 
prečkajo cesto prebivalci So
seske 6 in številni delavci, 
zaposleni v tovarnah ob Tol
stojevi ulici (Tovarna kovin
ske galanterije. Modna obla
čila, Ljubljanske mlekarne).

Posebno zjutraj in ob 14. uri 
je na cesti velika gneča in 
vsakokrat je slišati grozeče 
škripanje zavor. Prehod za 
pešce na tem delu Titove ce
ste sploh ni označen.

Ne kaže čakati na nesrečo, 
oziroma v Stožicah — na še 
več nesreč. Kri na asfaltu je 
preveč boleča posledica ne
previdnosti. Med vzroke ne
sreč v Stožicah bi večkrat 
lahko zapisali tudi: slabo oz
načena cesta. To pa se da 
popraviti. J. K.

Čedalje več 
asfaltiranih cest

čeprav je Bežigrad boU 
predmestna občina pa je vse
eno dve tretjini ulic asfaltira
nih. Od 200.193 kvadratnih 
metrov cestišč je 131.692 kva
dratnih metrov pokritih z as
faltnim. Makadamskih cest J® 
še 68.501 kv. meter. Asfaltira
nih cestišč je bilo leta 1963 
komaj 52.840 kvadratnih me
trov, predlanskim pa 71.192 
kvadratnih metrov.

Razgovor z občani
V Stožicah so se odloči

li, da bodo imeli odborni
ki iz te krajevne skupnosti 
vsakih štirinajst dni raz
govore z občani. Ce bo tre
ba, bodo razgovori tudi 
vsak teden. Menijo, da so 
zbori volivcev preredko- 
krat, razgovori z - odborni
ki pa naj bi še povečan 
zanimanje občanov za re
ševanje skupnih proble
mov. ^

Odborniki bodo odg<^ 
varjali občanom na vpra
šanja s pravnega, komu
nalnega, kmetijskega, obrt] 
niškega in socialnega P00' 
ročja. Želje in zahtev 
občanov bodo posredovan 
upravno-pravnemu odd®' 
ku občine oziroma občin
ski skupščini.

Pomagajmo Indiji
Letos je suša hudo prizadela Indijo. Pone- 

kod so dosegli komaj četrtino normalnega pri
delka. Lakota grozi več kot 20 milijonom otrok. 
V mednarodni akciji »pomoč Indiji« sodeluje 
tudi jugoslovanski Rdeči križ.

Organizacija Rdečega križa v naši občini bo 
skupaj z družbenopolitičnimi organizacijami 
organizirala zbiranje prispevkov za pomoč in
dijskim prebivalcem. Pozivamo občane, da so
delujejo pri tej akciji. Denarne prispevke na
kažite na tekoči račun 505-746-2-75 (Glavni od
bor RK Slovenije, sklad za pomoč Indiji, zbirni 
centri pa bodo tudi v krajevnih skupnostih, go
spodarskih organizacijah in šolah.

Akcija naj bo resničen dokaz naše sobdar- 
nosti in humanizma.

OBČINSKI ODBOR RK 
Ljubljana-Bežigrad

ZBOR občanov MAREc
\

J
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Šola * vm vajenci
Financiranje strokovnega šolštva je zašlo v sle

po ulico. Podjetja sicer še zmeraj oglašajo po dnev
nem časojrisju, da potrebujejo strokovnjake, toda 
da bi sama skrbela zanje, jim marsikje ijode iti v 
glavo.

Koliko je resnice v tej trditvi?
Letošnje mladinske konference v naši občini so 

predvsem opozorile na — reci in piši — 700 nekva
lificiranih delavcev do 25. leta starosti, ki se žele 
izobraziti in si pridobiti kvalifikacijo.

Tudi z vajenci imamo zdaj poseben problem, ker 
so podjetja zadnji čas razpisala trikrat manj de
lovnih mest kot lani, čeprav je bilo še predlanskim 
v vseh naših podjetjih zasedenih komaj 54 odstotkov 
delovnih mest zanje. Tedaj smo hodili po vajence 
Se na Hrvaško in morda Se kam dlje, danes pa se 
jim otepamo.

Drugo še bolj pereče vprašanje je strokovno šo
lanje vajenicev. Po ukinitvi okraja je financiranje 
strokovnega šolstva prevzel poseben medobčinski 
sklad, ki pritiska na občine, naj mu zagotove po
trebna sredstva za norinalne funkcioniranje strokov
nih šol. Občine so se torej’še enkrat znašle v vlogi 
izterjevalca, jMdjetja pa se argumentirano branijo, 
češ:

»Strokovne šole nam ne dajejo takšnih kadrov, 
kakršne potrebujemo. Zakaj naj jih potem financi
ramo? Razen tega je nivo pouka v teh šolah spričo 
slabega strokovnega znanja in izkušenj predavate
ljev padel pod raven osnovnošolskega pouka... in 
tako dalje.«

Kdo ima prav? In kaj naj bodo strokovne šole. 
Programiranje pouka in učni kader na njih prepu
ščeni sami sebi? Zakaj smo potem postavili te šole? 
Zato vendar, da dajejo podjetjem strokovno delovno 
silo, vsak dan boljšo, ne pa slabšo.

Strokovno šolstvo je torej brez solidne osnove 
financiranja, brez očeta in matere, skratka prepu
ščeno samo sebi in dobri volji tistih, ki ga financi
rajo.

Cas bi bil, da to šolstvo postavimo im trden te- 
Ptelj in mu začrtamo jasno finančno in programsko 
Perspektivo v skladu s potrebami in zahtevami in
dustrije in ne nazadnje sodobne reformirane šole, 
ker se bomo sicer v bližnji prihodnosti otepali s po
manjkanjem strokovnega kadra.

PRECEJ SLABIH OCEN
Občinska skupščina bo razpravljala o šolskih uspehih

Od 4.537 učencev na bežigrajskih osnovnih šolah jih 
3.453 ali 76. odst v prvem polletju ni imelo slabih 
ocen. Med šolami so precejšnje razlike; na Črnučah 
je l?ilo 29 odst. učencev s slabimi ocenami, na Ježici 
pa 7 odstotkov. Največ negativnih ocen so dobili 
učenci pri angleščini, potlej pa pri matematiki in slo
venščini.

“KMimmidji

Na vseh šolah so velike 
razlike med uspehi učencev 
v nižjih in višjih razredih. 
Pri razrednem pouku v niž
jih razredih ocenjujejo otro
kovo osebnost in v celoti za
jamejo vzgojne in izobraže
valne dosežke. Na višji stop
nji, pri predmetnem pouku, 
pa dajejo učitelji prednost 
predmetu, snovi. Če učitelj 
pri tem zanemarja metodič
ne zahteve, so težave še več
je, zato gre bolje tam, kjer 
je učitelj dober metodik in 
strokovnjak.

Vodstva šol menijo, da so 
slabši uspehi tudi zaradi te
ga, ker lahko napredujejo tu
di učenci s slabo oceno ali 
tisti, ki so v prejšnjih letih 
razred celo ponavljali. Ker 
je učni načrt zelo zahteven, 
pride do težav tudi tam, 
kjer skuša učitelj po nepo
trebnem razširiti snov in mo 
rajo učenci mnogo pisati v 
zvezke, čeprav imajo učbeni
ke. Ponekod premalo upo
rabljajo učbenike, premalo pa 
so storili, da bi se učenci 
naučili — učiti. Pogosteje bi 
morali tudi ugotavljati kaj

Strokovna šola — 
otrok brez matere
^rograme šol uskladiti s programi delovnih organizacij

Osnovna mreža strokovnega šolstva ni samo v naši, 
temveč tudi v drugih občinah, vse bolj prepuščena sama 
sebi. Medobčinski sklad za financiranje šolstva Pa nima 
Pristojnosti, da bi izdelal mrežo strokovnega šolstva, pro
grame posameznih strok v teh šolah in podobno. Naloga 
sklada je pač zgolj in samo, da to šolstvo financira, da 
zbere dovolj denarja pri posameznih delovnih organizaci
jah. No, tu pa se že začno križi in težave. Zbiranje sred
stev za sklad strokovnega šolstva so hote ali nehote mo
rale prevzeti občine, ki se zdaj otepajo s svojimi podjetji 
jT ah bodo plačala svoj delož za to šolstvo ali ne. zakaj? 
ftakor hitro se začne govoriti o financiranju strokovnega 
“^‘stva, začno delavne organizacije postavljati svoje zahte- 

® jn pripombe na račun učnih programov in kvalitete 
p°uka strokovnih šol.

ofe 78 Podjetij v naši 
ni p^n^Iej 33 Podjetij 56 
Prisnf,, a ° pogodb o svojem 
taiSf ku -241 te šole. Ob 
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sicer ^d^inski sklad je 
Potreb razrez SVojlhjavnost* ..tj® osnovne de 
in na ^ strokovnega šolstva 
»Jev ^i določenih krite-
1 odstotek'8^1 Pr^Pevek - 
ga dohorit ^ bruto osebne, 
^ij nam8 delovnih organi-
«voj'crnjene8alako znaša za šol- 
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kovtif.,,yP A,f'nanciranju stro- 
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In kaj pravijo v delovnih 
organizacijah na financiranje 
strokovnega šolstva?

Pri enem naših največjih 
industrijskih podjetij IMP 
menijo takole:

Strinjamo se, da odrinemo 
predlagani odstotek za stro
kovno šolstvo — medobčin
skemu skladu — vendar ima
mo tudi svoje zahteve do teh 
šol. Raven strokovnega šol
stva je iz teta r leto nižja, 
na nekaterih tovrstnih šolah 
celo pod ravnijo osnovnih 
šol. Strokovne šole so še do 
nedavna-upoštevale želje in 
potrebe delovnih organizacij, 
zdaj pa delajo bolj ali manj 
po svoje. Najti bi morali 
skupni jezik pri usklajevanju 
šolskih programov in potreb 
delovnih organizacij po stro

kovnjakih. Kako naj bo po
uk na teh šolah dober, če na
mesto izkušenih inženirjev 
poučujejo mladi monterji? 
Pred letom ali dvema so 
strokovne predmete poučeva
li tehniki, zdaj pa kar mon
terji. Na šolah bi morali 
imeti najboljše strokovnjake, 
ki so sposobni zasledovati 
tudi tujo sodobno literaturo, 
sicer ne bomo prišlj daleč. 
Mi potrebujemo povsem do
ločen profil kadrov, ki nam 
jih strokovna šola s slabimi 
predavatelji ne more nuditi. 
Zato pomišljanje ob finan
ciranju naših strokovnih 
šol.«

IMP ima v naši občini 265 
vajencev, ki se šolajo na teh 
šolah, v ostalih občinah pa 
še 100. Prispevek podjetja za 
sklad torej ni majhen. Pod
jetje prav zato pričakuje, da 
bo v najkrajšem času prišlo 
do skupnega jezika med njim 
in šolo. Zakaj šola ne sme 
in ne more biti sama sebi 
namen.

»Šola bi morala vzgajati 
takšne strokovnjake, kakršne 
podjetja potrebujejo — sicer 
lahko zapro svoja vrata!« 
menijo pri IMP pa tudi v ne
katerih drugih delovnih orga
nizacijah.

N. L.

Letovalo bo 750 otrok

učenci znajo in še zlasti po
gosteje ocenjevati slabe učen
ce.

šolarji mnogokrat dobijo 
preveč nalog za en dan. Če 
jih vestno napišejo, jim 
zmanjka časa za učenje. 
Sklep učiteljskega zbora 
osnovne šole Borisa Kidriča 
v Savskem naselju je bil za
to pravilen, ko so sklenili, 
da se bodo za boljše delo v 
drugem polletju izognili 
kampanjskemu izpraševanju 
in ne bodo obremenjevali 
učencev z obširnimi domači
mi nalogami; uskladili bodo 
tudi merila • pri ocenjevanju 
in se bolj zavzeli za dodatno 
pomoč pri pouku.

Največ slabih ocen je pri 
predmetih, kjer postaja snov 
iz razreda do razreda vedno 
bolj zahtevna, učenci pa sno
vi v prejšnjih razredih niso 
osvojili. Razlike pa so spet 
pri šolah. V Dolu je imelo 
slabo oceno pri angleščini 10 
odst. učencev, na osnovni šo
li Danile Kumar v Stožicah 
pa 25 odstotkov.

Za vse slabe učence so šo
le pripravile dodatno pomoč 
pri pouku, ki pa seveda ne 
zaleže, če se učenec sam ne 
potrudi. V to obliko pouka 
so vključili tudi vse učence, 
ki so napredovali s slabo oce
no ali pa se jim je zataknilo 
med letom. Učenci nižjih raz
redov delajo v manjših sku
pinah (3 do 5 učencev), v viš
jih razredih pa so skupine 
močnejše (8 do 20 učencev).

Dodatne pomoči je delež
no 2.061 učencev. Od teh jih 
je 1.257 ali 61 odst. popravilo 
slabo oceno. Pri dodatni po
moči so bolj uspele tiste šo-
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le, kjer so učitelji uporabili 
zanimivejše oblike dela z 
učenci.

Za dodatno pomoč slabim 
učencem so šole namenile 
precej denarja, vendar me
nijo, da je spričo uspehov 
upravičeno, da to delo nada 
ljujejo. Poudarjajo pa, da bi 
morali starši bolj skrbeti, 
če se učenci zares udeležuje
jo dodatnega pouka.

Marec

Pred kratkim so se sestali 
člani komisije za letovanja 
pri občinski skupščini. Pogo
vorili so se o letošnjih leto
vanjih otrok, predvsem tistih, 
ki so zdravstveno ali socialno 
ogroženi. Občinska skupščina 
je kot vsa leta doslej, tudi 
letos namenila precej denarja 
za letovanja — 9 milijonov di
narjev. Letovanja bodo pred
vidoma v Žirovnici na Gorenj
skem, v Novem gradu in Pre-

manturi v Istri ter na Vran
skem. Letovalo naj bi približ
no 750 otrok. Po sedanjih kal
kulacijah bo penzionska cena 
približno 1500 dinarjev na 
dan, Občina bo prispevala po
lovico tega zneska, ostalo pa 
starši. Cena glede na podra
žitev prehrane, prevoz in dru
gega, ni visoka. Otroci bodo 
na letovanjih deležni tudi um
ske in telesne vzgoje.

J P.

Delo na domu
Zavod za zaposlovanje 

delavcev namerava usta 
noviti posebno enoto za 
delo na domu. Zavod skle* 
pa kooperacijske pogodbe 
s Saturnusom, TOPSOM in 
Semenarno in potlej orga
nizira delo na domu. Za
poslijo se predvsem inva
lidi Zaslužijo kot redno 
zaposleni delavci, imajo 
pa tudi sklenjeno redno 
delovno razmerje-

O ustanovitvi posebne 
enote bo sklepala občin
ska skupščina.'

I)

Dohodki: ugodno
Prvi računi kažejo, da 

je bila realizacija dohod
kov v občinskem proraču
nu za meseca januar in 
februar letos skladna z 
načrtom. Čeprav to še ne 
zadostuje, da bi gibanje 
dohodkov lahko ocenili za 
daljše obdobje, pa je bist
veno, da dohodki niso bi
li manjši kot je bilo pri
čakovati. Spričo tega tudi 
financiranje nalog, ki si 
jih je bila zastavila skup. 
ščina, poteka normalno.

Zaključni račun
Svet za finance je na 

zadnji seji razpravljal o 
zaključnem računu občin
skega proračuna za leto 
1965. Zaključni račun bo
do predložili službi druž
benega knjigovodstva, po
tlej pa pride pred občin
sko skupščino. Zaključni 
račun kaže, da je znašala 
lanska realizacija dohod- 

. kov v občinskem proraču
nu 99 odst. (glede na pro
račun po rebalansu), rea
lizacija izdatkov pa 96 
odst- Presežek 57 milijo
nov starih dinarjev so pre
nesli v letošnji proračun. 
Do presežka je prišlo za
to, ker so se dohodki rea
lizirali zadnje dni decem
bra lani, denarja pa ni bi
lo več mogoče porabiti za 
financiranje, v leitu 1965.

Za prestopnike
Svet za finance je v 

proračunski rezervi zago
tovil 4,230.000 starih di
narjev, ki jih bo morala 
občina plačati za osem 
mladoletnih prestopnikov 
v vzgojno poboljševalnem 
tiomu v Radečah. Poprej 
je te stroške nosila repub
lika, z novim zakonom pa 
moraijo denar zagotoviti 
občine.

Spremenjen
proračun

Svet za finance je na 
zadnji seji obravnaval tu
di predlog za spremembo 
občinskega proračuna. 
Gre le za postavko »skup
ne mestne potrebe«. Od
lok mestnega sveta nam
reč določa, da gre za sku
pne mestne potrebe 85 
odst. občinskega promet
nega davka od prodaje 
blaga na drobno. Poprej 
so računali s 45 odst. od 
vseh davkov. Po novem 
znaša delež bežigrajske 
občine za skupne mestne 
potrebe 284,750.000 starih 
dinarjev, kar je 45,800.000 
dinarjev več, kot pa so ra
čunali v občinskem prora
čunu. Vendar pa je mest
ni svet prevzel tudi finan
ciranje sodišča, javnega 
tožilstva in pravobranilst
va, narodno obrambo, 
predvojaško vzgojo, zdrav
stveni center ter zavod za 
izmero in kataster zem
ljišč in zavod za sporne 
niško varstvo, za vse to 
pa je bilo v proračunu be
žigrajske občine predvi
denih 50,370.000 dinarjev.

Načrti za Gmajno
Svet za urbanizem je na 

zadnji seji razpravljal o 
izdelavi urbanistične do
kumentacije za predel 
Gmajna na Črnučah ter 
za stanovanjsko naselje 
pri tovarni »Elma«. Pro
jektivni atelje iz Ljubija 
ne je predložil pogodbi za 
izdelavo urbanistične do
kumentacije, vendar sta 
bili pomanjkljivi in bodo 
o tem razpravljali na pri
hodnji seji.

Lokacija
za plinske naprave

Tovarna dušika Ruše bo 
zgradila na Črnučah, jugo
vzhodno od asfaltne baze, 
nove dissous plinske na 
prave. Zastopnik urbani 
stičnega zavoda je pouda 
ril, da lokacija ni v na 
sprotju z javnimi interesi 
Dokumentacijo bodo izde 
lali po posvetovanjih z ur 
banističnim in sanitarnim 
inšpektorjem Slovenije ter 
z upravo za notranje za
deve Ljubljana.

Rok je potekel
Na zadnji seji občinske 

skupščine so odborniki po
slušali poročilo komisije 
za pregled statutov delov
nih organizacij. Podjetja 
so morala do 31. decem
bra lani uskladiti svoje 
statute z določili novega 
temeljnega zakona o pod
jetjih. Od 122 delovnih or
ganizacij za Bežigradom 
še 62 delovnih organizacij 
ni predložilo svojih statu
tov, da bi jih obravnavala 
občinska skupščina. Ce te
ga ne storijo, ima občin
ska skupščina celo mož
nost, da razpusti njihove 
organe upravljanja. Kaže, 
da v delovnih organizaci
jah ne skrbijo preveč za 
svoje temeljne listine.

Novi člani svetov
Ker so bili preobreme

njeni z delom, zaradi sla
bega zdravja ali pa ker so 
bili premeščeni na druga 
delovna mesta, je občinska 
skupščina razrešila neka
tere člane svetov občin
ske skupščine. V svet ia 
družbeni plan in finance 
so namesto Rudija Videti
ča imenovali Ferda Cer- 
janca, v svet za zdravstvo 
pa so namesto Lavre Bu- 
dihna in Bruna Kocbeka 
imenovali Jureta Prebiliča 
in Vlada Mlinarja.

Nagrade vajencev
O nagradah vajencev je 

svet za delo in delovna 
razmerja že večkrat raz
pravljal. Zdaj so sprejeli 
odlok, ki določa najnižje 
nagrade vajencem. V pr
vem letu naj bi dobili 
14-000 starih dinarjev, v 
drugem 20.000 dinarjev, v 
tretjem letu učenja pa naj 
bi znašala nagrada 28.000 
dinarjev. To so najnižji 
zneski, ki jih vajencem 
zagotavlja odlok, podjetja 
pa jih lahko še mimo tega 
nagrajujejo po delu. Gle
de višine nagrad so se po
svetovali tudi z drugimi 
občinami, tako da so zne
ski enaki za vse ljubljan
sko področje.

O nagradah vajencev bo 
sklepala še občinska skup
ščina.
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REELEKCIJA JE USPELA, PA TUDI NE

PRVI KORAK SE NEGOTOV
Večkrat se je zapletlo ob nejasnih določilih v statutih
V bežigrajski občini je bilo 17 delovnih organizacij, po zakonu dolžnih ponovno 
razpisati delovno mesto direktorja. Do predvidenega roka je ta postopek opravilo 
14 delovnih organizacij, tri pa so razpis objavile same, brez sodelovanja članov 
občinske komisije. Po sklepu 14. seje občinske skupščine so bili razpisi teh treh 
delovnih organizacij razveljavljeni in morali so jih objaviti še enkrat.

Imar so res 
kar odveč?
NIMA KADROVSKE SLUŽBE 
24 VEČJIH PODJETIJ ZABEŽIGRADOM

Na občnem zboru občinskega sindikalnega sve
ta za Bežigradom so se udeleženci najbolj za
vzemali za uveljavitev sindikalnih podružnic v 
kolektivih, ki naj bi bile osnovni nosilec samo
upravnih pravic delavcev. Najostreje so dele
gati nastopili proti miselnosti in praksi, da so 
sindikalne podružnice le za nabavljanje ozim
nice in organizacijo izletov; žal pa ta misel
nost prevladuje v večini bežigrajskih organiza
cij, čeprav imajo v teh podjetjih nemalokdaj 
številne probleme, ki bi jih sindikalne podruž
nice skupaj z ostalimi samoupravnimi organi 
morale reševati.

1

Najbolj pereče Je vse
kakor vprašanje kadrova
nja v posameznih delovnih 
organizacijah. Od 45 več
jih podjetij za Bežigra
dom jih kar 34 nima uve
dene kadrovske službe. Se 
več! Marsikatero podjetje 
je svojo kadrovsko službo 
po začetku gospodarske 
reforme enostavno razpu
stilo, češ da je treba »var
čevati«.

Ob takih in podobnih 
pogojih, ki jih narekuje 
dosedanja zgrešena prak
sa, pa je po vsem razum
ljivo, da o nastavitvi no
vih in o sposobnostih naj
pomembnejših strokovnih 
kadrov, ki so že v podjet
ju, odloča ozek krog ljudi, 
ponajvečkrat pa kar en 
sam. Pristranska gledišča 
so seveda na dnevnem re
du in tako se je zgodilo, 
da so v »Edilitu« odpustili 
kar trinajst inženirjev z 
utemeljitvijo, da so »stro
kovno« nesposobni. Na 
njihovo mesto so nastavili 
»strokovno« veliko bolj 
»podkovane« kvalificirane 
delavce. Tudi v »Modnih 
oblačilih« se lahko »pohva
lijo«, da so odpustili edi
nega uslužbenca z visoko
šolsko izobrazbo. Tekstil
ni inženir je moral iz pod
jetja s salomonsko obraz- 
loižtvijo, da »ga ne potre
bujejo, ker itak nimajo 
drugih potrebnih strokov
njakov«. Istočasno pa isto 
podjetej gradi novo tovar
no, kjer namerava' zaposli
ti nadaljnjih 500 delavcev 
In uslužbencev. Toda še 
naprej bodo ostali »zvesti 
svoji liniji« in med temi 
500 novimi močmi ni niti 
enega inženirja ali tehni
ka. Na zavodu za zaposlo
vanje pa je vrsta kvalifici
ranih strokovnjakov, ki se 
zaman ponujajo .,.

Ker razen tega v beži
grajskih podjetjih kar 51 
odstotkov organizatorjev 
proizvodnje in upravno- 
tehničnih voditeljev nima 
zadovoljujoče kvalifikaci
je, so se delegati na obč
nem zboru zavzeli za več
jo dejavnost sindikalnih 
podružnic v podjetjih. Te 
bi morale v prihodnje da
jati samoupravnim orga
nom več pobud prav pri 
kadrovanju.

Prav tako so na občnem 
zboru veliko razpravljali o 
vplivu delavcev na odloča
nje o gospodarjenju. Tudi 
tu je očitna samovolja ne
katerih, največkrat vodil
nih uslužbencev odigrala 
čudno vlogo in vrgla sen
co na delavsko samouprav
ljanje. Največkrat je pri
šlo do kršenja samoupra
ve pri tolmačenju samo
upravnih aktov. Preneha
te ri delavec je zato zaradi 
odločitev, ki izivirajo od 
popačenih določil statu
tov, pravilnikov o delitvi 
osebnih dohodkov, pravil
nikov o delovnih razmer
jih itd., poiskal zadošče
nja na inšpekciji za delo. 
In tako so lani na občin
ski inšpekciji za delo do- 
biU v pretres kar 653 pri
tožb posameznikov ali sku
pin, ki so zahtevali spošto
vanje zakonitih pravic iz 
delovnega razmerjaa; 184 
oseb pa je iskalo pomoči 
pri službi pravne pomoči. 
Največkrat so prihajali po 
nasvete zaradi prenehanja 
delovnega razmerja, pre
mestitev na drugo delovno 
mesto, nadomestila za 
osebni dohodek In zaradi 
stanovanjskih zadev. Te 
številke že same po sebi 
zbujajo skrb, pa čeprav ne 
upoštevamo, da se precej 
prizadetih delavcev In 
uslužbencev zaradi nepra
vilnosti sploh ni obrnilo 
na službo za pravno po
moč ali pa ni iskalo zašči
te pri inšpekciji za delo.

Sindikalni občni zbor pa 
se Je dotaknil tudi sindi
kalnih podružnic v druž
benih službah. Delegati so 
ugotavljali, da ponajveč
krat sindikalne podružni
ce v družbenih službah 
stojijo ob strani, ker me
nijo, da so te službe javne 
In da zato sploh ne more
jo vplivati na njihovo de
javnost. Udeleženci občne
ga zbora pa so bili na
sprotnega mnenja in so se 
zavzemali, da naj bi sindi
kalne podružnice poskrbe
le v šolstvu za boljšo vzgo
jo In Izobraževanje, v 
zdravstvu za kvalitetnejše 
opravljanje zdravstvenih 
storitev, v javni upravi pa 
za izpopolnjevanje zakono
daje In administracije.

B. S.

Določila statutov o pogojih 
za delovno mesto direktorja 
so morali spremeniti v 14 de
lovnih organizacijah. Sicer 
sprememba resda niso bile 
bistvene; morali so spremeni
ti le čas zahtevane prakse — 
nekje navzgor, nekje navzdol, 
v nekaj primerih so dodali 
ali pa izpustili zahtevano stop
njo izobrazbe in podobno. Sa
mo v treh primerih so objav
ljeni razpisi zahtevali le vi
soko izobrazbo. V sedmih pri
merih v objavljenih razpisih 
za delovno mesto direktorja 
so zahtevali visoko, višjo In 
srednjo izobrazbo, v drugih 
primerih pa so bile različne 
kombinacije zahtevane izo
brazbe. Zelo različne so bile 
zahteve za prakso. Pri visoki 
izobrazbi so razpisi zahtevali 
od 2 do 10 let prakse, pri viš
ji izobrazbi od 5 do 10 let, pri 
srednji izobrazbi in pri viso
ko kvalificiranih delavcih pa 
od 5 do 15 let prakse. Razpisi 
so zahtevali v nekaj primerih 
prakso v stroki ali pa delo na 
vodilnih mestih in podobno.

# Samo peščica 
kandidatov

Na razpisana mesta direk
torjev je bilo razmeroma ze
lo malo prijav. Vzrokov za to 
je več. Nedvomno Je eden ze
lo tehtnih ta, da je bila re
elekcija tokrat prvič. Drugi 
razlog Je morda v tem, da di
rektorska mesta ne odstopa
jo preveč pri osebnih dohod
kih v primeri z ostalimi vo
dilnimi mesti, glede dela in 
odgovornosti pa veliko.

Po razpisih v bežigrajski 
občini je samo dosedanji di
rektor kandidiral le v dveh 
primerih. Po dva kandidata 
na javni razpis sta bila v šti 
rih primerih, v enem prime 
ru pa so bili trije kandidati 
Razpisanih pogojev niso iz 
polnjevali štirje kandidati 
Dosedanji direktor ni ponov 
no kandidiral v enem pri 
meru.

Zanimivo je, da je bilo tako 
malo »izbire«, da so razpisne

komisije kar v 11 primerih 
predlagale dosedanje direktor
je. V dveh primerih so pred
lagale novega zunanjega kan
didata in v enem primeru dva 
kandidata, nakar pa se Je de
lavski svet odločil za zunanje
ga kandidata. Stari direktor 
je v zakonskem roku vložil 
pritožbo.

• Odločali so 
kolektivi

Z reelekcijo tudi v bežigraj
ski občini niso bile dosežene 
bistvene spremembe, toda do 
te ugotovitve pridemo samo, 
če izhajamo iz zasedbe delov
nih mest direktorjev pred In 
po reelekciji. Toda ugotoviti 
moramo, da je z reelekcijo 
vendarle prišlo do bistvenih 
začetnih premikov v obliko
vanju ustreznejših pogojev in 
stališč glede izbire vodilnih 
kadrov v podjetjih. Razprave 
v Javnosti, zlasti pa v delov
nih kolektivih In drugih orga
nih, so opozorile na številne 
pomanjkljivosti v dosedanji 
praksi izbiranja vodilnih ka
drov in hkrati nakazale na
daljnjo usmeritev. Res je, da 
so bile razpisne komisije v 
nekaj primerih prisiljene — 
spričo zakonskih določil — 
odstopiti od sprejetih stališč, 
toda pod pogoji, da v bodoče 
pristojni organi in občinska 
skupščina taka določila v sta
tutih ne bodo več dopuščali. 
Kar je pri vsej stvari bistve
no, je to, da je bilo spoštova
no načelo, da je reelekcija 
predvsem stvar kolektiva in 
da se v nobenem primeru ne 
sme izvajati pod kakrSnimi 
koli zunanjimi vplivi in vsi
ljevanji. Pokazalo pa se je tu
di, kako napačna In celo ten
denciozna so bila stališča ti
stih, ki so v javnosti in na 
sestankih (celo občinske skup
ščine) širile vesti, da bodo v 
bežigrajski občini vsi direk
torji zamenjani, razen dveh, 
za katera je že v naprej zna
no, da bosta ostala.

• Statute bo treba 
popraviti

Prvi korak je bil z reelek
cijo torej storjen. S tem pa 
ni reelekcija spravljena z 
dnevnega reda. Reelekcija di

rektorjev in vodilnih kadrov 
je postala sistem obnavljanja 
vodilnih kadrov v podjetjih. 
Vzporedno s tem pa bo treba 
izpopolnjevati tudi sistem iz
biranja in določanja tako, da 
bodo na vodilna mesta res 
prišli najsposobnejši vodilni 
kadri. Treba bo torej pred
vsem popraviti in dopolniti

Zavodu za urejanje kmetij
skih zemljišč je vodilno me
sto samo mesto direktorja, v 
Inštitutu »Tops« je poleg di
rektorja še osem vodilnih de
lovnih mest, v servisih »Sav
sko naselje« imajo sedem vo
dilnih delovnih mest, Zdrav
stveni dom Bežigrad ima pet
najst vodilnih delovnih mest 
itd. V Družbeni prehrani »Be-statute delovnih organizacij, v

katerih so določena merila, hžigrad« je celo delovno mesto 
iaj in katere kandida- 'šefa kuhinje (glavnega kuhar-

V TOVARNI ELMA — Vrednost izdelkov je zAašnla lani 
3 milijarde dinarjev. Foto: J. V.

kako, kdaj 
te izbirati. Občinska komisija 
je v ta namen pregledala sta
tute 37 delovnih organizacij 
raznih dejavnosti. Ugotovila 
je, da statuti v posameznih 
primerih ne vsebujejo določil 
o razrešitvi direktorja in po
stopku za imenovanje vršilca 
dolžnosti direktorja. Vemo iz 
prakse, da prav takšne po
manjkljivosti Marsikje po
vzroče hude spore. Nasprotno 
temu pa je komisija našla v 
statutih nezakonita določila o 
podaljšanju mandatne dobe 
direktorja, od kdaj se šteje 
začetek štiriletne mandatne 
dobe direktorju In podobno. 
V dveh statutih pa določil o 
pogojih za delovno mesto di
rektorja sploh ni.

V zvezi z reelekcijo oseb na 
vodilnih delovnih mestih je v 
mnogih pregledanih statutih 
komisija ugotovila, da statuti 
niso vsebovali celo tistih do
ločil, ki jih morajo po zako
nu predvidevati v vsakem 
statutu. Tako ima od pregle 
danih statutov le 24 delovnih 
organizacij določila, katera 
delovna mesta so sploh vodil
na. V osmih primerih statuti 
ugotavljajo, da je vodilno de
lovno mesto le mesto direk
torja, v petih primerih pa je 
v statutih tako nejasno zapi
sano, da ni mogoče ugotoviti, 
katero delovno mesto Je vo
dilno. In zanimivo, da |e sa
mo 16 delovnih organizacij 
točno določilo dan, od katere
ga teče štiriletna mandatna 
doba, po kateri Je treba ta de
lovna mesta ponovno razpisa
ti. V enajstih primerih so v 
statutih določeni pogoji za 
vodilna delovna mesta ali pa 
je rečeno, da se pogoji dolo
čajo s pravilnikom o delovnih 
razmerjih. V vseh ostalih pri
merih iz določil statutov ni 
razvidno, kateri organ je pri
stojen za določitev teh pogo
jev in s katerim aktom.

• Koliko vodilnih 
delovnih mest?

Merila za določitev vodilnih 
delovnih mest so v delovnih 
organizacijah zelo različna. 
So primeri, da je vodilno de
lovno mesto samo mesto di
rektorja, drugje pa statuti 
predvidevajo neupravičeno ve
liko število vodilnih delovni 1> 
mest. Primeri skrajnosti: v

»Dali bi še več«
Doslej se še v nobenem 

bežigrajskem podjetju niso 
odločili, da ne bodo dali de
narja za strokovno šolstvo. 
Edino Avtoobnova je odklo
nila, da bi plačala določeni 
znesek. Pravijo, da bi pri
spevali še nekaj milijonov 
več, če bi bilo strokovno šol
stvo zares urejeno. Tako pa 
morajo vse tiste, ki pridejo 
iz šol, v podjetju ponovno 
učiti.

Izvoz narašča
Bežigrajska podjetja so lani 
izvozila za 7 milijonov dolar
jev blaga in storitev. Nekaj 
let nazaj, leta 1962, Je znašal 
izvoz 1,2 milijona dolarjev. 
Za letos predvidevajo za 11,8 
milijona dolarjev izvoza.

'šefa kuhinje (glavnega | 
ja) predvideno za vodilno de
lovno mesto. Skrajno nesmi
selno je tudi določilo 35. čle
na statuta podjetja »Imko«, 
kjer je predvideno, da'mesto 
vodje kadrovsko-socialne služ
be odgovarja delovnemu me
stu administratorke.

Sodeč po pregledanih statu
tih tudi niso uskladena stali
šča glede pristojnosti imeno
vanja oseb na vodilnih delov
nih mestih. Večje delovne or 
ganizacije, zlasti gospodarske, 
so to pristojnost dale uprav
nemu odboru. To je pravilo, 
ker se kandidatom za razpi-« 
sano mesto s tem omogoča 
pritožba na delavski svet in 
kasneje še pravni postopek 
na sodišču. Tistd pa, ki so pri
stojnost dali delavskemu sve
tu, so s tem kandidatom zo
žili možnost pritožbe, ker 
imajo le-tl možnost sprožiti 
pravni postopek samo nepo
sredno na sodišču.

Se mnogo je nejasnosti in 
različnih stališč, ki Jih je v 
prihodnjem obdobju treba 
uskladiti in izoblikovati ust
rezna merila. Ker imajo do
ločila v statutih delovnih or
ganizacij velik pomen za čim 
smotrnejše uveljavljanje za
konskih določil o reelekciji 
direktorjev in drugih oseb na 
vodilnih delovnih mestih. Je 
treba ta določila čimpreje po
praviti in dopolniti.

JAK

Kvalifikacije niso 
kar tako

Zdaj ko je malodane m°' 
demo, da govorimo o kvali
fikacijskem sestavu podjetij, 
ustanov itd., naj za informa
cijo povemo, da Je eden naj
močneje zasedenih oddelkov 
v naši občini analitična služ
ba na Zavodu za zaposlova
nje delavcev. Analitski odde
lek na tem zavodu ima P®1 
ljudi — vse s fakultetno i*0- 
brazbo; dva ekonomista, pr»v' 
nika, psihiatra in zdravnik*-

Oddelek proučuje, kakšn* 
ljudje so zaposleni po P°a' 
jetjih In kakšne v resnici tlJ 
potrebujejo (strokovna & 
šolska izobrazba). Tu gre v 
prvi vrsti za dejansko stan)® 
na eni strani in za stanje, I1* 
bi moralo biti glede na siri® 
matizacijo delovnih mest.

In zakaj takšno delo? 2»*®; 
da frizerji ne bodo več opr* 
ijali posel strojnih tehniK0?' 
da peki ne bodo šivali obie^j 
da krojači ne bodo P®1^ 
kruh in podobno. Gre za uf?0
tavljanje, kakšne strokovnj* 
ke podjetja resnično potreb11 
jejo, če hočejo uspevati ^ 
ko, kot lahko pričakuje^ 
od njih. Analitski oddelek ^ 
zavodu za zaposlovanje P® ^ 
samo najmočnejša riuz 
služba, temveč tudi najt®w ^ 
In to dobesedno! Vseh P®, 
ljudi namreč tehta slc0^. 
500 kilogramov, kakor se 
mi radi pošalijo.
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OBISK V ENERGOINVESTU

RASTEJO LJUDJE IN TOVARNA
V tesnih delavnicah Energoinvesta na Črnučah 

so včasih delali celo kopico stvari. Ti časi so resda 
že zdavnaj mimo, toda sedaj v teh istih delavnicah 
delajo že veliko več, kot so sploh kdaj pričakovali. 
Pred leti so izdelali natančne programe razvoja to
varne, izračunali so, da v tesnih prostorih nima smi
sla delati velikih transformatorjev. Zato so se lotili 
gradnje novega velikega poslopja. Toda preden se 
jim bodo želja in dobro pripravljeni načrti uresničili,
bo plan proizvodnje, ki i 
cih, ogromnih prostorih,

Iz majhne tovarne se je ne
pričakovano razvila velika, 
Pomembna industrija, ki se 
nenehno uveljavlja na doAia- 
Cem trgu, morda pa jo še 
bolje poznajo v nekaterih po
krajinah, ki jih ločijo od na
še dežele milje in milje mor
ja Transformatorji, na kate
rih je pritrjena ploščica eluk- 
siranega aluminija z velikim 
napisom Energoinvest, Jugo
slavija, so montirani pri ve
likih črpališčih sredi puščav
skega peska, na robu velikih 
htest...

Strokovnjaki - porok 
za uspeh

Transformatorska industri 
ja v svetu ni neznana, velike 
svetovne in močno renomira- 
he tovarne si prizadevajo, da 
b" si ohranile tržišče, mednje 
Pa korak za korakom vstopa 
b^igrajski Energoinvest. Tu 
80 se že zdavnaj odločili za 
P®!, po kateri bodo lahko po- 
jb solidni izdelovalci tran

sformatorjev. Da je tu na 
vsakih petnajst delavcev za- 
P^slen po en inženir in en 
tehnik, ni slučaj, marveč pa- 
toetna politika. Novi materi 
fb' ki dnevno prihajajo iz 
tovarn, novi postopki in no- 
ye zahteve kupcev, postavlja
le pred tovarno vsak dan no- 
Va vprašanja, ki jih brez moč- 
ne8a inženirskega in tehnič 
•tega kadra ne hi mogli tako 
naglo zmagovati. Skrb za/ 
strokovnjake se močno obre
stuje. Čeprav ni nihče od 

aergoinvesta. pričakoval, da ,. 
. bodo lotili velikih, dragih 
m kompliciranih transforma 
torjev, so jih tu že naredili, 
•toprav nimajo ustreznega 
Prostora in čeprav jim veliki 
transformatorji ne pomenijo 
elikih dobičkov, si z njimi 

?dpirajo široko pot na trži- 
,, ’ jim bo potrebno po 

ko bodo začelij v novi 
ogromni hali montirati večje
transformatorje.

laj bi ga dosegli šele v no
že prekoračen.

Pozornost 
delavcem in trgu

Vsega se ne da naučiti v 
eni noči. Pa tudi ni treba. V 
Energoinvestu se ne ozirajo 
nazaj, marveč natančno načr
tujejo že vse za jutri. Delav
ci, ki bodo opravljali velike 
nove in zahtevne stroje, se že 
sedaj učijo na teh strojih v 
inozemstvu, delavci, ki bodo 
stroje vzdrževali, jih bodo 
pomagali tudi montirati. Ko 
bo vrvica na vratih nove to
varniške dvorane v Črnučah 
prerezana, ne bo potrebno 
iskati strokovnjakov in nare
diti nekaj škode za poskuš- 
njo. Čeprav se pri nas to Ce
sto zgodi, da se učimo na na
pakah (in še zelo počasi) se 
to tokrat v Energoinvestu ne 
bo zgodilo. Ker pač vedo, ka
ko stvari gredo.

Nova dvorana tovarne »Ener
goinvest« na Criučah.

Delavci pa se ne bodo v 
času, ko tovarno šele grade, 
naučili le delati, marveč se 
njihoivi izdelki, ki jih sedaj 
še ustvarjajo pravzaprav v 
nemogočih pogojih, že znani. 
Čeprav je prostor v sedanji 
delavnici kar se da majhen, 
skorajda se v njem ne da 
obrniti in je vse bolj provi
zorično, so se smelo lotili 
tudi 8000 KWA transforma
torjev, ki tehtajo kar 20 ton. 
Preden bo delo v novi tovar
ni steklo, bodo na trgu že 
dobro znani izdelki.

Cenik za vsako delo
Cene materialu rastejo, ce

ne našim transformatorjem 
pa ne. Ne morejo, če hočeijo 
konkurirati znanim izdeloval
cem. Pri Energoinvestu so se 
takoj zavedli, da cen ne gre 
povečevati, zato so uvedli 
nov, stimulativnejši način na
grajevanja, ki je pokazal iz
redne uspehe. Vsakdo dobi 
za vsako določeno delo dolo
čeno število točk, vrednost 
točke pa je odvisna od celot
nega uspeha podjetja. NI več 
važno, če nekdo dela neko 
stvar osem ur, pa čeprav bi 
jo lahko naredil v petih. Lah
ko jo naredi še v krajšem ča
su. Prav zaradi tega je lahko 
tovarna postavila letos dokaj 
optimističen plan: z dvajset 
ljudmi manj, kot jih je bilo 
zaposlenih lani, bodo ustva
rili oziroma naredili za 40 od
stotkov več kot lani. Samo 
januarja letos so naredili za 
75 odst. več kot lani.

»Igre« z bakrom
Ker spada med osnovne 

elemente, iz katerih je tran
sformator sestavljen, tudi ba
ker, naj napišemo še zgodbo, 
kako se da baker kupiti.

Pri Energoinvestu porabijo 
letno 400 ton bakra. 200 ton 
ga dobe brez. da bi se kaj do
sti naprezali. Kako pa pride
jo do ostalih 200 ton?

Isti prodajalec, ki jim pro
da 200 ton brez posebnih po
gojev, zahteva, da mu name
sto 90 ton novega bakra pro
dajo 90 ton bakrenih odpad
kov, preostalih 110 ton pa 
morajo plačati tako, da pre
skrbijo material, ki ga pro
dajalec potrebuje. Zbrati 90 
ton bakra, pa čeprav odpad
nega, ni lahko, toda pri Ener
goinvestu znajo tudi to.

J.V.
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in S 3 na Madžarsko, v Bolga
rijo In Romunijo, pa tudi na 
Češko, kjer jih bodo posebne 
državne komisije testirale in 
se potem odločile za nakup.

V Topsu pričakujejo, da bo
do v teh deželah zadovoljni s 
kvaliteto njihovih pisalnih 
strojev, in da bodo v kratkem 
osvojili novo, vzhodno trži
šče.

TRIGLAV FILM IN 
FILM SERVIS
Delavska sveta Triglav filma 

in Filmservisa sta se spora
zumela, da bi se obe podjetji 
pravzaprav lahko združili. 
Oba delavska sveta sta hkra
ti že izglasovala sklep o zdru
žitvi, vendar morata obe pod
jetji poprej doseči pogoje za 
združitev — to Je pokritje 
skupne izgube, ki znaša ne
kaj nad milijardo starih di
narjev. Ce bo družba pokrila 
izgubo, se bosta obe podjetji 
lahko znašli pod isto streho 
in začeli gospodariti na no
vo. Triglav film ima okrog 
400 milijonov izgube, ostalo 
pa Filmservls.

Skopske obvezni
ce za onkološki 
inštitut

Občinska skupščina je po
zvala gospodarske organiza
cije naj obveznice skopskega 
posojila prispevajo za gradnjo 
onkološkega instituta v Ljub
ljani. Na občini jih bodo 
zjirali in jih pottej skupaj 
izročili omenjeni ustanovi.

Mnogo podjetij je že doslej 
, prispevalo obveznice ali pa 

denar za gradnjo institutu. 
Tako je Atelje za arhitekturo 
dal 5 milijonov starih dinar
jev, Dinos obveznic za en mi
lijon dinarjev, Ccmentar
500.000 dinarjev. Geološki za
vod obveznic za en milijon 
dinarjev, Adria avio romet
200.000 dinarjev in podjetje 
IMKO 328.000 dinarjev. Po 
podatkih, ki jih imajo na ob
čini, so doslej bežigrajska 
podjetja prispevala več kot 
9 milijonov dinarjev. Seveda 
pa vsi Se niso sporočili, ko
liko so dali.

Bežigrajske gospodarske or
ganizacije imajo za 90 milijo
nov dinarjev obveznic skop
skega posojila.

Marec

Razgovori s predsedniki delavskih svetov
I----

Razgov

CENE IN
------ 1

DOHODEK
Edvard Zakotnik, Belinka

»Cene so ostale pri nas v glavnem nespremenje
ne,« je dejal predsednik delavskega sveta Belinke, 
elektromehanik Edvard Zakotnik. »Za peroksid se je 
cena sicer povečala za 4 odst., toda pri drugih arti
klih je padla Tako reforma pravzaprav pri nas ni 
kaj dosti spremenila, ostale pa so nam težave še od 
preje. Predvsem s krediti za nov obrat za boraks. 
V primerjavi z drugimi podjetji, so stvari pri nas 
še kar v redu. Saj bo morda že v juniju stekla pro
izvodnja v novem obratu in bomo morali zaposliti 
še nove delavce.

Osebni dohodki so se nam povečali, povprečni 
osebni dohodki so sedaj pri nas med 85 in 90 tisoč 
dinarji. Najnižje osebne dohodke imajo snažilke, pri
bližno 38.000 din, delavci z najnižjo postavko, to so 
tisti, ki razkladajo premog, pa sl z normo oziroma 
akordom zaslužijo tudi po 100 in več tisoč na mesec.

Izvoz za nas ni problem, vsaj v tem smislu ne, 
da ne bi mogli našega blaga prodati. Težje je zado
stiti vsem ponudbam, ki jih prejemamo. Samo v Ita
lijo bi lahko toliko izvozili, kot spldh ne proizve
demo- Naša tovarna je stara, že ko smo jo postavili, 
smo postavili stroje, ki niso bili povsem novi. Naša 
proizvodnja je po starem tehnološkem postopku 
majhna, zato pa je kvaliteta odlična.

»Portabl strojev prodamo precej. A kaj to poma
ga, če so cene takšne, da ne prinašajo niti malo či
stega dohodka, še več, nekateri menijo, da jih dela
mo že v lastno izgubo. Cene kljub vsemu ne more
mo povečati, saj stroje že sedaj težko prodamo za
radi visokega prometnega davka. Kljub temu, da 
so se proizvodni stroški na račun materiala in dru
gih uslug povečali skoraj za 60 odst., v tovarni cene 
nismo zvišali. Tega ne mislimo niti v bodoče.

Delavcev smo odpustili le nekaj, drugi so odšli 
sami, vendar novih ne sprejemamo. Ne vem, kaj bo, 
zaenkrat samoupravni organi še niso sklenili nič do
končnega. Prav velikih možnosti seveda ni, lahko 
pričakujemo, da bomo prej ali slej proizvodnjo pi 
salndh strojev ukinili. Tudi velike in renomirane 
tovarne pisalnih strojev po svetu počasi odmirajo- 
Mi seveda ne želimo, da bi 500 članski kolektiv vzel 
slovo, vendar so sedaj vsi naši napori: zagotoviti 
rentabilno proizvodnjo — jalovi. Sicer pa, kaj bomo 
sklenili na sejah samoupravnih organov, ne vem.

Pisalne stroje M 2 izdelujemo na meji rentabilno
sti ali pa že kar z izgubo. Tu sta dve možnosti: da 
jih nehamo proizvajati (sedaj jih dnevno naredimo 
80), ali pa da poiščemo zunanje tržišče. To pa seve
da ni niti najmanj enostavno.

Portabl P 2 je zelo dober in natančen stroj. Toda 
že ko smo ga začeli delati, smo vedeli, da ga bo
mo morali prodajati na tujem trgu z izgubo. Zavest
no smo se za to odločili, saj smo si edino tako lah
ko zagotovili devize, ki jih rabimo za uvoz nekaterih 
delov-

Na vsak način pa se nam ne Izplača več razvijati 
svojih tipov. To je zelo drago, dolgotrajno in v skraj
nosti — nerentabilno. Bolj se izplača kupiti licenco 
artikla, ki gre dobro v promet in delati po licenci.
Premajhni smo, da bi lahko tudi v razvojnem oddel
ku konkurirali tujim firmam- Samo pametno bo 
treba izbrati licenco za stvari, ki gredo dobro v pro
met in ne za kakšne na pol opuščene proizvode. Te- 
ga se zavedamo in morda bomo lahko prav s tem, 
da bomo kupili licenco, splavali. Sicer pa počakaj
mo, kaj porečejo k naši situaciji organi upravljanja 
sami.

Ce povemo še tele podatke, bo slika"jasna: lani 
smo spravili za sklad skupne porabe 3 milijone din, 
v poslovni sklad pa nismo mogli dati niti dinarja- 
Po vsem tem je menda slika jasna.«

Ivan Vrhovnik, Opekarna Črnuče:
»Imamo novo sušilno peč, zato smo lahko delov

no Sezono začeli letos preje kot druga leta. Prav 
tako smo tudi lansko podaljšali kar do 15. januar
ja, saj smo si naredili zalogo ilovice. Reforma nas 
ni prizadela, povprečni osebni dohodki se sučejo 
okoli 62.000 ddn,« pravi Ivan Vrhovnik iz ključavni
čarske delavnice črnuških opekam. Ivan Vrhovnik 
je predsednik delavskega sveta.

»Ne, pri nas nismo odpustili nobenega delavca in 
ga tudi ne bomo. Mi ne odpuščamo delavcev- Nas je 
ravno prav. Nihče ni odveč in nobenega ne rabimo 
več. Letos bomo morda naredili nekaj več opeke 
kot lani, pa čeprav smo jo že lani sedem in pol mi
lijona kosov. Vse pa je odvisno od sušilne peči- Naša 
nova peč je prva tovrstna peč, izdelana doma, v 
Jugoslaviji, pravzaprav v Celju. Ce bo šlo vse po 
sreči, sploh ne bomo več nobenega kosa opeke su
šili na zraku, marveč vse v peči. To pa pomeni, da 
bomo začeli izdelovati opeko že veliko preje kot do
slej, jeseni pa bomo lahko tudi potegnili. Kljub te
mu ne mislimo prav dosti povečati število narejenih 
kosov opeke, marveč bomo delali nove oblike in ta
ko kot smo že do sedaj, pazili bomo na kvaliteto.«

• Razgovore je pripravil:
Jože Vetrovec
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Zavrnjen
odlok

Konec januarja je bila na 
mestnem svetu v Ljubljani 
ena najpomembnejših sej do
slej. člani sveta so po živah
ni razpravi odklonili predlog 
odloka o prispevku za upora
bo mestnega zemljišča- Tako 
so odlok, ki naj bi rešil pro
bleme kolektivne komunalne 
gradnje na mestnem območ
ju, za letos opustili. Zvezni 
zakon namreč predvideva, da 
je treba odloke za leto 1966 
sprejeti najkasneje do 31. ja
nuarja 1966.

Predlog odloka so v odboru 
za komunalno gospodarstvo 
pri mestnem svetu pripravlja
li že konec decembra. Toda 
na zadnjj lanski seji mestne
ga sveta so predlog umakni 
li, ker o njem prej niso raz
pravljali zbori volivcev. Sicer 
bi mestni svet odlok lahko 
sprejel mimo zborov volivcev 
<zvezn,- temeljni zakon je tak 
način dopuščal), toda odloči
li so se, da dokončno besedo 
o prispevku izrečejo prav 
občani.

Odlok drugič na 
odboru za komunal
no gospodarstvo

Sredi januarja se je odbor 
za komunalno gospodarstvo 
pri mestnem svetu sestal dru
gič. Spet so skupaj s pred
stavniki občinskih komunal
nih svetov razpravljali o pri
spevku za uporabo mestnega 
zemljišča. Izdelali so predlog 
po katerem naj bi nosilci sta
novanjske pravice v Ljublja
ni plačevali od kvadr. metra 
stanovanjske površine meseč
no 10 starih dinarjev (enaka 
tarifa bi veljala za kvadr. me
ter poslovnih prostorov), 
medtem ko bi lastniki zem 
Ijišča plačevali od kvadr. me
tra mesečno 4 stare dinarje. - 
Odlok je imel več variant; po 
eni naj bi plačevali le nosilci 
stanovanjske pravice in upo
rabniki poslovnih prostorov 
— po 20 starih dinarjev od 
kvadr. metra mesečno. Pri
bližno tak odlok je potlej ro
mal na zbore volivcev. Potr 
diti bi ga morale še občinske 
skupščine, toda razen beži 
grajske občinske skupščine 
se do zasedanja mestnega sve 
ta ni sestala nobena druga.

Občani se niso 
strinjali

Na zborih volivcev se obča
ni niso strinjali z odlokom 
o prispevku za mestno zem
ljišče- Najprej so svoje mne
nje povedal] zbori volivcev za 
Bežigradom. Na podlagi nji
hovega mnenja je tudi beži
grajska občinska skupščina 
odlok zavrnila in namesto te
ga predlagala, na bi vsaka 
občina zase uvedla samopri
spevek. Občani Bežigrada, ka
kor tudi občani drugih ljub
ljanskih občin, niso naspro 
tovali odloku ker bi se ne za 
vedali, da je potrebno zbrati 
denar za kolektivno komunal
no gradnjo, temveč zaradi te 
ga, ker v precHoženem odloku 
ni bilo zadosti jamstev, da 
bo denar uporabljen tam, 
kjer se bo zbral.

Pričakovati je bilo, da bodo 
člani odbora predlog za upo
rabo mestnega zemljišča 
umaknili, saj za vsaj približ 
no »salomonsko rešitev« ni 
bilo več časa. Krivdo za ne
uspeh predloga pa so zvalili 
na odbornike, češ da so od
lok na zborih volivcev slabo 
tolmačili. Na seji mestnega 
; veta so odborniki posredo
vali mnenja svojih volivcev. 
Zedinili so se, da pripomb 
občanov ne gre zamotavati.
Pn glasovanju je 25 odborni
kov mestnega sveta glasovalo 
za odložitev odloka 10 odbor 
nikov je bilo proti, štirje pa 
so se vzdržali glasovanja.

Mestni svet je hkrati pri- 
!x'ročil občinam naj denar za 
kolektivno komunalno grad 
njo zberejo s samoprispev
kom. b. S

Odgovori na vprašanja 
volivcev

Na zadnjih zborih volivcev za Bežigradom so 
občani razpravljali o občinskem proračunu in 
odloku mestnega sveta o prispevku za uporabo 
mestnega zemljišča. Odlok mestnega sveta so ob
čani zavrnili oziroma odložili, češ da je slabo 
pripravljen, preuranjen itd. Proračun so sprejeli 
v vseh krajevnih skupnostih razen v Dolu (ker 
v proračunu ni denarja za telovadnico in trgo
vino) in v krajevni skupnosti »Boris Kidrič«, ker 
so menili, da so gradivo o proračunu dobili pre
pozno in so bili z njim premalo seznanjeni, tudi 
na zboru volivcev pa niso dobili prepričljivih po
jasnil. V Tomačevem pa so kar dejali, da prora
čun zavračajo, »ker na prejšnje predloge občanov 
o arondaciji in drugih problemih niso dobili ni
kakršnih odgovorov« in menijo, da so »manj vred
ni občani naše občine«.

Posredujemo odgovore občinske skupščine na 
vprašanja volivcev.

Denar za stano
vanja članov 
Zveze borcev

Občinska skupščina je 
namenila letos v občin
skem proračunu 70 mili
jonov starih dinarjev za 
stanovanja članov Zveze 
borcev. To je največ kar 
je skupščina določila za ta 
namen spričo nalog, ki 
jih mora financirati po 
zakonih in statutu. Pro
računskega denarja pa ni 
nič več kot lani.

Proračunske rezerve (2 
odst. od celotnega prora
čuna) ni mogoče razdeliti. 
To je edina rezerva za 
nepredvidene izdatke (na 
primer pri komunali za 
večkratno čiščenje snega, 
stroški za zdravljenje ne- 
premožnih, večji stroški, 
ki nastanejo zaradi spre
menjenih predpisov itd.) 
Vseh postavk v proraču
nu za vse leto naprej ni 
mogoče popolnoma natanč
no določiti. Brez rezervne
ga denarja občinska skup
ščina nima nobene možno
sti, da bi v takšnih prime
rih posredovala.

Informacije o lan
skem proračunu

Občinska skupščina • bo 
v kratkem potrdila za
ključni račun lanskega ob
činskega proračuna. Po
datke o tem, kaj je bilo 
lani narejenega z denar
jem iz proračuna, bodo 
pripravili za zbore voliv
cev sveti občinske skupšči
ne oziroma strokovne služ
be.

Z odlokom o proračunu 
občine za leto 1966. je do
ločeno, da mora biti ob
činska skupščina vsake tri 
mesece informirana o iz
vršitvi proračuna. Te in
formacije bodo posredo
vali tudi volivcem.

Denar za skupne 
mestne potrebe

Lani je znašal delež be
žigrajske občine pri fi
nanciranju skupnih mest
nih potreb Ljubljane 
223,392.452 starih dinarjev. 
Letos bo šlo za ta namen 
284,750.000 starih dinarjev. 
Letos združujejo denar za 
skupne mestne potrebe po 
novem to je 85 odstotkov 
proračunskega denarja, ki 
se nabere od občinskega 
prometnega davka od 'pro
daje blaga na drobno. De 
lež za skupne mestne po
trebe v bežigrajskem pro
računu je sicer večji kot 
lani, vendar pa je mestni 
svet prevzel financiranje 
občinskega sodišča, javne
ga tožilstva in pravobra
nilstva, narodne obrambe, 
predvojaške vzgoje, zdrav
stvenega centra, zavoda za 
izmero in kataster zem 
Ijišč ter zavoda za spome- 
niško varstvo. Za vse to

pa je bilo v proračunu be
žigrajske občine predvide 
nih 50,370.000 starih dinar
jev. Mestni svet pa je pre
vzel tudi financiranje u- 
prave za notranje zadeve 
in gasilske brigade.

Združevanje 
ljubljanskih občin

Nedavno je bilo pojas
njeno, naj se v Ljubljani 
uredi predvsem delo in 
organizacija skupnih služb.

Gradnja
počitniške baze 
v Premanturi

Občinska skupščina se 
je odločila za gradnjo po
čitniške baze v Premantu
ri po skrbnem preudarku. 
Zatorej ni bojazni, da bi 
se denar porabil nepremiš
ljeno.

Kako je bil razde
ljen denar stano
vanjskega sklada 
v zadnjih letih

Na zadnji seji občinske 
skupščine so odborniki 
dobili obširno poslovno 
poročilo sklada za zidanje 
stanovanjskih hiš. V po
ročilu so podatki o realiza
ciji dohodkov in porablje
nem denarju.

Ureditev Celjske 
in Ipavčeve ulice

Na seji sveta za stanovanj
ske in komunalne zadeve ob
činske skupščine so sklenili, 
da je treba Celjsko in Ipavče
vo ulico čimprej urediti. De
narja pa je premalo, da bi 
ulic] dokončno uredili. To je 
v programu komunalnih del 
stanovanjskega podjetja Beži
grad, seveda odvisno od pri
liva denarja.

Vzgojno varstvena 
ustanova pri domu 
krajevne skupno
sti »Boris Kidrič«

nove za varstvo in vzgojo 
otrok. Takoj za tem pa je do
ločena prednost za gradnjo 
ustanove v krajevni skupnosti 
»Boris Kidrič«.

Predlog, da bi otroško var
stveno ustanovo prizidali k 
domu krajevne skupnosti »Bo
ris Kidrič« v Vojkovi 1, se 
zdi zavodu za socialno delo 
neumesten. Po razgovorih s 
projektanti in predstavniki 
krajevne skupnosti naj bi sta
la nova vzgojno varstvena 
ustanova na zemljišču med 
Vojkovo in Peričevo ulico. Ta 
lokacija je zelo ugodna spričo 
središčne lege med stanovanj
skimi zgradbami, manj pri
merna pa je zaradi utesnje 
nosti med drugimi zgradbami. 
Druge rešitve za lokacijo niso 
našli. Ugodno bo, če bo nova 
vzgojno varstvena ustanova 
lahko uporabljala kurilnico v 
domu krajevne skupnosti.

Asfaltna baza
Zakon o varstvu zraka pred 

onesnaženjem zavezuje delov
ne organizacije, ki imajo ob
jekte in naprave, ki izpuščajo 
v zrak škodljive snovi, da te 
naprave uredijo tako, kot zah
tevajo določbe zakona. To mo
rajo storiti v'štirih letih, od
kar velja zakon. (Sprejeli so 
ga lani.) Novi zakon pa ne

določa maksimalne koncentra
cije prahu, ki bi bila zdravju 
škodljiva. Izvajanje zakona 
nadzoruje občinska sanitarna 
inšpekcija.

Čistilne naprave v industriji 
so draga investicija in veliko 
finančno breme za podjetja. 
Pri novo zgrajenih objektih 
mora investitor v okviru in- 
vesticijsko-tehnične dokumen
tacije dat] skladno z zakonom 
strokovno zagotovilo, da novi 
objekt ne bo onesnaževal 
ozračja, šele potlej lahko do
bijo obratovalno dovoljenje. 
To velja tudi za novo tovar
no Energoinvest na Črnučah.

Dokler ne bodo izdali na
tančnih predpisov in pogojev 
v zvezi z omenjenim zako
nom, je preuranjen vsak 
upravni ukrep. Predvidoma, 
bodo te predpise določili v 
kratkem.

Točkovanje
stanovanj

Stanovalci so se na točko
vanje stanovanj lahko prito- 
žili pri stanovanjskem pod
jetju. V izrednih primerih se 
stanovalci še vedno lahko obr
nejo na to podjetje.

Priročnikov za točkova
nje ni bilo dovolj, da bi jih 
lahko dobili tudi stanovalci.

trebe podjetja Ljubljani 
šport in prometno var 
Za prebivalce Savelj K 
vsekakor ugodneje, če t1 
postaja »Ruskj car« ^ 
severneje kot je zdaj, « 
tega zaenkrat, ni mogoč« 
diti. Za postajo bi & 
urediti teren ob cesti J 
asfaltirati, to pa pome® 
cej stroškov, verjetno P 
ne bi dobili pristanka 
ja Ljubljana transport f 
metnih organov.
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Davek in 
arondacija

Za vsa zemljišča, *

Polemika okrog gradnje garaž v Savskem 
naselju je tako stara kot sta povesti o jari 
kači in steklem polžu. Ali bi raje garaže ali jih 
morda raje rie bi. Da o urbanističnih principih, 
mkacijah in denarju sploh ne govorimo.

Pa se je zgodilo, da je nekdo začel le pri
povedovati zgodbo o jari kači. Takoj so skočili 
Pokonci otroci iz sosednjega bloka: »Mi ho- 
ceiho tisto o steklem polžu.« Tako torej!
»Najprej so zmagali tisti za gradnjo garaž, 
ačeli so jih graditi. Zidovi ob stolpnicah že 
azejo rebra. Tedaj pa so skočili pokonci tisti, 

garaže že imajo:
»Uničili boste zelenice in izgled naselja, to 

Jv vendar kršenje osnovnih urbanističnih prin
cipov!«
. Na občinsko skupščino so začele romati pe- 

S 120 in več oodoisniki »roti ir rad n ii ira-

kmetje dajejo v zakup ^ 
so arondirana, na ob®1 
pišejo prispevke od doW 
iz kmetijske dejavnosti" 
ko dobijo ustrezne P0': 
oziroma odločbe z vs® 
trebnimi podatki. Ce ^ 
zavezanec meni, da tega1 
urejenega, naj se zglasi® 
seku za dohodke na o* ^ 
kjer mu bodo vse poja59] 1 ^'inilllllllliiuiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiigiiigigiiii^

120 in več podpisniki proti gradnji ga-

n Nje so bili ti ljudje tistikrat, ko so romale 
j “Občinsko skupščino podobne peticije in de- 

za gradnjo garaž? In zakaj imamo 
0re volivcev in javne tribune? Kaj naj bi do- 

“®gle peticije zdaj, ko garaže že grade? Da bi 
® spet začeli prepirati, katero <povest bi raje 

g^lušali: tisto o garažah ali tisto proti gara-

(Nadaljev- s I. strani)
V gospodarskih organi

zacijah je doslej značilna 
povečana aktivnost samo
upravnih organov in poli
tičnih organizacij, ker so 
to aktivnost terjali objek
tivni pogoji, v katerih so 
se znašle delovne organi
zacije z gospodarsko re
formo. Toda doslej so de
lovne organizacije največ
krat posegle po kratkoroč
nih ukrepih — zmanjšanje 
potnih stroškov, reprezen
tance in reklame, kar sicer 
zmanjšuje materialne stro
ške pri ceni proizvoda, ne 
vplivajo pa na produktiv
nost. Prav tako so nekate
re delovne organizacije 
znižale štipendije, število 
štipendistov in vajencev, 
zmanjšale sredstva za stro
kovno izobraževanje, ra
ziskovalno delo itd. Ned
vomno pa bodo ti kratko
vidni ukrepi imeli vrsto 
negativnih posledic.

Prav tako prehod na in-

Zborov volivcev, kjer so 
obravnavali občinski pro
račun za letos ter osnutek 
odloka mestnega sveta o 
prispevku za uporabo 
mestnega zemljišča, se je 
udeležilo 882 občanov.
• Krajevna skupnost 

»Bežigrad« 85,
»Stadion« 140,
»Boris Kidrič« 60, 
Savsko naselje 140, 
Stožice 74,
Ježica 86,
Tomačevo 30, 
Savlje-Kleče 53,
Črnuče 56,
šentjakob-Podgorica 68 
Beričevo 34,
Dol 56.

Vodovod
Trditve, da so vodnjaki v 

naselju Brinje usahnili zaradi 
gradnje novega jedrskega re
aktorja, niso točne.

Občinska skupščina je v le
tošnjem proračunu zagotovila 
devet milijonov starih dinar
jev za gradnjo vodovoda na 
tem podorčju, tako da bodo 
vprašanje vodovoda postopo
ma rešili.

Trolejbusna 
postaja pri ' 
»Ruskem carju«

Ko določajo, kje bodo fcro- 
lejbusne postaje, upoštevajo 
potrebe občanov, razdaljo 
med postajami,1 tehnične po-

NOVA TRGOVIN* 
odprla novo

' rs°viu(i ^ triglavski ulici jcposlovna enota »Rožnik« trgovskega podjetja »Mercator« 
sarO"r • traven je tudi bife.Trgovina je odprta neprekinjeno od 7. do 20. ure.

Foto: J. K.

Petek ni zmer^slab začetek
Reportažni zapis z obiska na Zavodu za zaposlovanja cK

v U. nadstropju modernega poslopja, ki ima pred vhodom tablo: Za^kiUi^ P° glavi, sem zašel v 
zaposlovanje, sem srečal znan obraz: Bilo je v petek: Nn(JfcSk*acodo- Povsod — po

T imaš kakšne zveze tukaj? me je napadel kar brez pozdrava. Rsice ^ "o stopnišču- 
— Kako, kakšne zveze? nisem prišel takoj do sape. . haj dekleta celo

. ~ K Fordu bi šel rad v Nemčijo, pa pravijo, da ne bo nič, ker to p mej n°k* materami je bi-
tako.. Sem mislil, če slučajno poznaš tistega šefa za inozemstvo. J"- Vcvl }
, . , Fordu, kam, zakaj... tukaj sem samo malo na obisku, sem se r Wo na , ' (o so žene, ki de- 
začel spominjati, od kod poznam znani obraz. , sip,/.07”«, k nam prinaša.

Pa oprosti, samo tako sem mislil, Če slučajno koga poznaš, zaradi jci ^ nosre-
sprašujem je še nekaj mrmral oni, potem pa odhitel la prijateljevi. . - temu a i

Vse skupaj se je zgodilo v bore nekaj sekundah, šepetaje kot da »»f jih ki nezavoslj.
kakšno zaroto Počasi sem začel dojemati. Fant, po poklicu šofer in invalidom in
je zazelel malo tujine - in pri Ford-taunusu menda ni tako slabo. Po0e' K 2i ?O0°6« delo Z dZ

e poveza njim po stopnicah, toda bilo je že prepozno.

120 deklet 
za »Modna 
oblačila«

Zavod za socialno delo je 
že pojasnil krajevni skupnosti 
»Boris Kidrič« kako je z grad
njo vzgojno varstvene ustano
ve v tej krajevni skupnosti. 
Svet za splošno varstvo in 
varstvo družine je v investi- 
oijski načrt za letos vnesel 
tudi postavko za gradnjo no
ve varstvene ustanove na tem 
področju in sicer je predvidel 
izdatke za uporabo projekta 
enake ustanove v Soseski 6, 
ki bi jih prilagodili za grad
njo v krajevni skupnosti »Bo
ris Kidrič«. V načrtu so pri
kazali, da bo treba zgraditi 
varstveno ustanovo z največjo 
zmogljivostjo. Ker je bilo de- 
narja premalo, so dali letos 
prednost gradnji vzgojno var
stvene ustanove v Soseski 6, 
ker je zanjo investitor že za 
gotovil 80 milijonov starih di
narjev. Tudi tam nimajo usta-

V I. nadstropju sem srečal 
psihologa, znanca i« šolskih 
klopi:

— Midva se pa fbznava, kaj
ne?!, sva si stisnila roki. Ka
men se mi je odvalil od srca. 
Zmeraj je dobro, če človek 
koga pozna!

V nekakšnem razredu so 
vsaka pri svoji mizi sedela 
dekleta.

— S posebnimi testi in an
ketami proučujemo nekvalifi
cirane in nezaposlene ženske, 
je začel znanec psiholog.

— Naš zavod ima interes, 
da se ljudje strokovno izo
brazijo. Za podjetje Modna 
oblačila prav zdaj preizkuša
mo 120 deklet, ki jih podjetje 
potrebuje za industrijski na 
čin proizvodnje konfekcije. 
Na več preizkušenih načinov 
proučujemo njihovo delovno 
sposobnost in spretnost, da 
potem lahko ugotovimo, za 
katero delovno mesto bodo

najbolj primerne. Na osnovi 
naših ugotovitev, bomo Mod
nim oblačilom lahko svetova
li, za katero delovno mesto 
je katera izmed njih najbolj 
primerna. Pred tem smo si 
ogledali obrat podjetja v 
Trebnjem, si ogledali in pro
učili delovna mesta. Naše de 
lo sodi v okvir poklicnega sve 
tavanja. Vsa dekleta bosta po 
tem seveda temeljito pregle 
dala še zdrarmik in psiholog 

Vse prvo nadstropje Zavo 
da za zaposlovanje je nekakš 
na posebne vrste ambulanta, 
kjer vsakega novega kandida
ta za zaposlitev temeljito pre
gledajo, mu svetujejo in ga 
seveda glede na njegovo 
zdravstveno stanje, konstitu
cijo itd., skratka glede na 
njegove vsestranske sposobno
sti, usmerijo v najprimernej
ši poklic.

• Kaj bom postal?
Rdzcn tega poklica usmerje

valci za poklic in psihologi 
seznanjajo mlade ljudi pred 
in po konačni osemletki,

kakšne vrste šole
se«Jfite t<akšenko in kakšen pouk 

na določeni šoli, škr' ‘ 
znanjajo jih z vsem^ 
kami, ki čakajo
novo šolo, pred zuf- m i M
itd. Sem sodi ludl ^ tu<H več- dli 30 liudi' 
starše. Zgodi se naV' Fl ’ Ukleta ‘■l,,,delavci kBo~ 
celo šolniki včasih J« kot ^no^- Zde-
kaj počne poklicno ' ! — v čafcS;rifeiefniifci P°-

r^°VevJ:tl V^tličj^P 1 zaVZtireMm*: V 1
promet je 

"kakih k<llniCi Se

vrste štnZ'^01^ Sem^“Jprej k?P1 v Pisarno:
mo, da običajno Pre ^
zgodaj pade odločitev’ t "^jprej i)ir
kako v poklic. ulrUaiVK>te,n bi rad nafc'

res? In prav tu ^Sak^Ji^ sem!
sedo poklicna hr!^k si mora P°č
Človeku, ki je v ® ,fwj, *jL‘e*co tUrl?n° Prislužiti m 
ne pozna točno P0** . Na)pre) je treba
terega se Te ™em£
mu poklicni svetal* bil trd mož ža
kom jaki mnogok ^ p0> o«# “ »»u delavcu na
olajšajo pravo P<>1 L '■°<to*ei kai Posebno 
odločitve. p2kai t še men-drupa! Pa je brez besed

ki «> Za n>"h ie
* »-5 »i™**»

Po takšnih in 
mišljanjih 
plod razgovora sa 
delno pa so se P1 Plašču:

— Prišla sem iz Bosne, mož 
mi je umrl, pa bi se rada za
poslila v Ljubljani. Doma sem 
iz Most. -

— Dobro, je spregovoril 
mož za pisalno mizo, delo lah
ko takoj dobite pri podjet
ju ... toda ženska je bila raz
očarana. Nenadoma si je od
pela plašč. Bila je samo v 
spodnjem perilu . ■.

— Kako naj delam, ko pa 
nimam ničesar za obleči, vse 
sem morala prodati, da sem 
se preživela — razen tega pla
šča. To je vse, kar premorem! 
Vrste pred vrati ni hotelo biti 
konec. Najagresivnejši so ho
teli kar vdreti v pisarno.

— To so »padalci«. Priletijo 
kot ptice selivke. Samo po
skušajo, če bodo kaj dobili. 
Za delo jim ni dosti. Kadar 
»zavohajo«, da bo treba v ro
ke prijeti lopato, se preselijo 
na Reko ali kam drugam ... 
je zmajal z glavo šef oddelka 
za zaposlovanje nekvalificira
nih delavcev in pokazal sku
pini fantov iz Bosne, naj ga 
počakajo, češ:

Z vami se bomo posebej po
govorili ...

— Trenutno imamo prijav
ljenih 330 nekvalificiranih de
lavk in delavcev, Takole ka
kim 120 na mesec preskrbimo 
delo. Pozimi jih je bilo več, 
tudi po 400 naenkrat jih je 
čakalo na zaposlitev ... Skozi 
mojo pisarno gre po 80 do 
140 ljudi na dan. Januarja 
smo jih zaposlili 101, februar 
ja 109, marca doslej že 140. . 
Vsak mesec sprejmemo okrog 
700 ljudi, ki iščejo delo. To

so samo nekvalificirani in pol- 
kvalificirani delavci.

# Službo iščejo ...
V čakalnici pred pisarno je 

bilo zatohlo, da me je dobe
sedno vrglo ven. Nekateri so 
zadovoljni z vsako, prav z 
vsako zaposlitvijo — za kak
šen mesec v Pivovarni Union, 
pri Šumiju ali pri Slovenija 
vinu v Šiški. Pa tudi podjetja 
iščejo delavce na zavodu. Zad
nji mesec se je oglasilo 68 
predstavnikov raznih podjetij, 
vendar je povprašemnje štiri
krat ali petkrat večje kot po
nudba. Poseben problem pred
stavljajo priseljenci, in se ne
nadoma znajdejo v Ljubljani 
z ženami in otroci. Podjetja 
pa zmeraj pogosteje žele le 
domače delavce, domačo de
lovno silo, kakor tudi pravi
mo »strokovno«.

— Lačen sem in bos! Dajte 
mi najprej nekaj za pod 
zob... je v nalomljeni slo
venščini skoraj zahteval mlad 
jant...

— Takole prihajajo k nam 
ljudje z vseh koncev Jugosla
vije. Prenekateri nimajo niti 
najosnovnejših pogojev za za
poslitev. Kdo je takšnemu 
človeku dolžan preskrbeti naj
nujnejšo obleko, stanovanje 
itd. Njegova občina, mar ne? 
Toda lega raje ne zapišite, mi 
je dejal eden izmed uslužben
cev zavoda.

# 40 arhitektov 
čaka

V pisarni za sprejem viso
kokvalificiranih delavcev mi

tenzivnejše gospodarjenje 
zahteva spremembe v šte
vilu zaposlenih v delovnih 
organizacijah, toda marsi
kje so prehitro iskali re
šitve v zmanjšanju števila 
zaposlenih, predvsem v 
proizvodnji. Tako so stre
meli za tem, da bi z manj
šim številom zaposlenih 
obdržali dosedanji obseg 
proizvodnje, namesto da 
bi z enakim številom za
poslenih zvišali obseg pro
izvodnje.

Tako se je v primerjavi 
z 1964. letom zmanjšalo 
število zaposlenih lani za 
1200 ljudi (gradbeništvo 
600, industrija 300). še bolj 
pereče pa je vprašanje re
dukcije delovne sile, če 
upoštevamo podatek, da 
je kar 600 ljudi, ki so jim 
odpovedali delovno raz
merje, iskalo pomoči na 
oddelkih za pravno pomoč, 
češ, da so jim bile kratene 
pravice iz delovnega raz
merja.

Udeleženci konference 
bodo morali posvetiti ne
kaj pozornosti tudi delitvi 
čistega dohodka v podjet
jih, ki gre predvsem na 
račun skladov, če primer
jamo 1964. in 1965. leto, 
ugotovimo, da so se oseb
ni dohodki zvišali za 19 
odstotkov, medtem ko so 
se skladi zvečali le za 5 
odstotkov.

Prav tako je bilo malo 
storjenega na področju 
delitve dela in kooperaci
je. Nasprotno, vse več in 
več je teženj po cepitvi 
(Tovarna elementov Iskra, 
na primer, s skrajnimi si
lami drži svoje obrate 
skupaj). Tu prevladujejo 
ozki osebni in egoistični 
interesi. Taka drobitev 
proizvodnje pa povzroča 
medel nastop ha tujem tr
žišču.

Prav ob teh problemih 
je videti, da so se komu
nisti premalo zavzemali

za konstruktivnejše, per 
spektivnejše in dolgoroč 
nejše rešitve v zvezj z go 
spodarsko reformo. O pro 
blemih so sicer komunisti 
mnogo razpravljali, efekta 
pa je bilo bore malo.

Dokaz za to je tudi re
elekcija. Občinske politič
ne organizacije so sicer 
jasno orisale stališča, ka
ko naj poteka reelekcija, 
kljub temu pa večjih me
njav ni bilo. Prav komuni
sti bi ob reelekciji morali 
nastopiti bolj enotno, bolj 
energično in zagotoviti 
večjo izbornost za vsa vo
dilna mesta (n. pr. Modna 
oblačila, Cementar).

Zato bodo neposredna 
naloge komunistov letos, 
da bodo vplivali na prou
čevanje in raziskovanje 
pri izboljšavah organizaci
je dela, da bodo vplivali 
na čim boljšo delitev de
la znotraj delovnih orga
nizacij in med posamezni
mi delovnimi organizaci
jami in da bodo pripomo
gli k izboljšavam v tehno
logiji proizvodnje.

Podatki v občini namreč 
kažejo, da so investicijski 
programi premalo usmer
jeni v modernizacijo in 
specializacijo proizvodnje. 
(Lani na primer, se je vre
dnost gradbenih objektov 
povečala za 2 odstotka, 
tehnična opremljenost pa 
padla za en odstotek). Za
to naj se komunisti zav
zamejo za revizijo investi
cijskih programov v ko
rist boljše tehnične oprem
ljenosti (seveda če je to 
potreba).

Kadri in konjunktura
Komunisti se bodo na

dalje morali boriti tudi za 
čim bolje strokovno uspo
sobljene kadre. Podatki 
kažejo, da je v več delov
nih organizacijah strokov
no delo zapostavljeno. Ta
ko je v Modnih oblačilih

le 0,4 odstotka zaposlenih 
z višjo ali visoko strokov
no izobrazbo in 1,2 odstot
ka zaposlenih s srednjo 
izobrazbo. Tudi Tonosa se 
ne more pohvaliti z bistve
no višjimi številkami: 0,5 
odstotka zaposlenih ima 
visoko (višjo) izobrazbo, 
3,7 odstotka pa srednjo 
izobrazbo.

Povsem nelogično je 
mnenje, da lahko delovne 
organizacije shajajo brez 
strokovnih delavcev in se 
varajo s sedanjimi uspehi, 
ki so zaradi konjunkture le 
trenutni.

Ob tem se pojavlja tudi 
vprašanje materialne sti
mulacije. Vse tendence za 
izravnavanje višine oseb
nih dohodkov med različ
no strokovno usposoblje
nimi delavci, so naravnost- 
nevarne, saj ne vzpodbu
jajo k višji produktivnosti. 
Vsled tega upada volja do 
dela in volja do izboljšav 
dela.

Na konferenci bodo pre
dlagali sklep, da bj se ko
munisti preko samouprav
nih organov zavzeli in da
li pobude, obenem pa tudi 
aktivno sodelovali pri for
miranju pravilnikov o de
litvi osebnih dohodkov, da 
bo večina dela stimulira
nega čim bolj neposredno.

Na konferenci bodo še 
posebej zaostrili odgovor
nost komunistov pri ure
sničevanju stališč, ki jih 
zahteva gospodarska refor
ma. Ena osnovnih slabo
sti je namreč v tem, da je 
vse preveč razpravljanja 
o političnih in ekonomskih 
problenfiih in da pri tem 
člani ZK teh stališč ne 
uresničujejo.

člani ZK pa morajo tu
di znati, ne le hoteti poli
tično delovati in morajo 
na podlagi ideološke lite
rature reševati politično 
socialne probleme, ki jih 
obravnavajo. B. Sajovic

je tovarišica za pisalno mizo 
postregla s številkami:

— 467 višje in visokokvalifi
ciranih delavcev imamo. 137 
izmed čakajočih na zaposlitev 
ima le nižješolsko izobrazbo, 
kakšen tečaj in večletno prak
so, 157 ima srednje strokovno 
izobrazbo, 49 višjo, 100 viso
ko.. . Na delo čaka 40 diplo
miranih arhitektov, 4 ekono
misti (zanje je delo), 6 elek- 
troinženirjev za šibki in jaki 
tok, 6 diplomiranih farmacev
tov, 5 gradbenih inženirjev, 16 
gradbenih tehnikov, 6 gozdar
skih inženirjev, 3 inženirji ke
mije ^za njih je delo), 3 me
talurški inženirji in 3 meta
lurški tehniki (za njih ni de
la), 4 juristi, 13 juristov prve 
stopnje, 11 profesorjev raznih 
strok, 2 strojna inženirja, in 
tako dalje in tako dalje.

# 60 šoferjev brez 
volana

V naslednji pisarni so mi 
postregli z novimi številkami:

— Februarja smo imeli na 
karticah 470 visokokvalificira
nih in kvalificiranih delavcev, 
zdaj jih je nekoliko manj — 
319. Najteže je za zaposlitev 
radio, filmskih in TT tehni
kov. Pa tudi za trgovske in 
frizerske pomočnike ni dela. 
Največ imamo šoferjev — 
okrog 60! Takšnih, ki imajo 
samo CD izpit. Podjetja jim 
nočejo omogočiti, da bi opra
vili DE izpit, šofer brez za
poslitve pa ne more položiti 
takšnega izpita, ker ga pač 
mora polagati na delovnem 
mestu.

# 40 deklet pojde 
na Dunaj

Potem sem zavil spet v III. 
nadstropje.

— Naši Janije zelo radi ho

dijo v tujino, pa čeprav jim 
doma najdemo delo. je začel 
šef oddelka za inozemstvo, če 
jih potrebujemo doma, potem 
jim praviloma ne damo dovo
ljenja za delo v tujini.

Ta mesec smo preskrbeli 
delo skupini 40 deklet v Av
striji — na Dunaju. Delale bo
do v moderni pralnici in li
kalnici Eicelzior.

Marsikatera pri nas noče 
sprejeti ponujeno delo, tako 
se dogaja, da gredo uslužben
ke raje v tujino in se zaposle 
kot gospodinjske pomočni
ce... Vsak čas bomo poslali 
v Avstrijo drugo skupino de
klet . ..

S Ford Taunusom je pa ta
ko: naši ljudje naj bi šli v 
Nemčijo kot turisti, mimo 
nas. če bi Ford dal ponudbo, 
bi jih mi takoj poslali, takšne 
seveda, ki jih pri nas ne ra
bimo!

V pisarno je vstopil mlad 
Jant:

— Kaj ste po poklicu? Kdaj 
ste vložili...? Dovoljenje za 
Avstrijo boste dobili najkas
neje v 14 dneh.

— Bo res v 14 dneh, je za
skrbelo fanta? V podjetju so 
mi dali odpoved, vsak čas mi 
bo potekel odpovedni rok.

— Bomo preverili, oglasite 
se čez... In tako dalje,

— Za kam smo te vključili?-.
— Za Nemčijo...
— V redu, te bomo obve

stili, ko bo formirana »gru
pa«! Ko bo delodajalec poslal 
pogodbe... In tako dalje.

• Delo na domu
Za ljudi, ki ne morejo ho

diti vsak dan v tovarno, za
vod organizira delo na domu. 
Nekateri izmed teh delavcev 
so tudi v rednem delovnem

razmerju. Delajo pa najrazlič
nejše predmete: elektromotor
je, razne drobne artikle, se
stavne dele za pisalne stroje 
ter baterije in podobno. Tako 
zaenkrat dela doma 24 različ
nih invalidov in 5 mater z več, 
otroki ter še nekateri —skup
no 38 ljudi, ki so v rednem 
delovnem razmerju. S posre
dovanjem zavoda delajo do
ma. še več delavcev pa je za- . 
poslanih samo priložnostno. 
To delo omogočajo podjetja 
Semenarna, Tops, Inštitut Jo
žefa Stefana, nekatera kon
fekcijska podjetja . . . Povpra 
Sevanje po takšnem delu je 
veliko. Najmanj 200 ljudi bi 
še lahko tako zaposlili, toda 
zdi se, da se podjetja prema
lo zavedajo vrednosti in pred
nosti tega dela. Delo na do
mu je po izračunih običajno 
za 35 odst. cenejše kot v to
varni!

Eno samo dopoldne je pre
kratko, da bi človek lahko do
jel utrip Zavoda za zaposlo
vanje, ki je v resnici hiša, 
kjer se odloča usoda tisočih.

V tem zavodu so zaposleni 
zares visokokvalificirani ljud
je, med njimi kar 19 usluž
bencev z visokošolsko izobraz
bo, ki sicer ?iiso na vodilnih 
mestih, vendar s svojim de
lom in znanjem skušajo zavo
du pri njegovem poslanstvu 
kar najbolj koristiti.

Zavod trenutno »pokriva« 
vseh pet ljubljanskih občin, 
zdaj po reorganizaciji pa se 
bo njegov delokrog {občina 
Center se bo na tem področ
ju osamosvojila J še razširil 
od Trebnjega do Idrije! Zdi 
se, da bo to le nekoliko pre
več. Morda bi prav vsaka ob- 
čina potrebovala takšen za
vod, ki bi skrbel za pravilno 
zaposlovanje delavcev.

Niko Lapajne

✓



KVALITETNEJE IN CENEJE
RAZGOVOR Z NAČELNIKOM UPRAVE ZA NOTRANJE ZADEVE LJUBLJANSKIH OBČIN

Aprila ndve 
osebne izkaznice

Na upravi notranjih zadev 
vseh petih ljubljanskih občin 
v Kresiji smo izvedeli, da bo
do pričeli zamenjavati osebne 
izkaznice konec marca ali 
najkasneje v začetku aprila 
letos. Seveda to ne bo tako 
lahko delo, saj bodo morali 
približno 160.000 občanom 
ljubljanskih občin zamenjati 
stare osebne izkaznice. Po za
konu morajo imeti občani no
ve izkaznice do spomladi 
1967. leta, zato so se na upra
vi za notranje zadeve ljub
ljanskih občin domenili, da 
bi osebne izkaznice menjali 
kar na sedežih krajevnih 
skupnosti. To bi bilo res naj
bolje, saj bi posebne komisi
je, ki bodo zamenjevale izkaz
nice na terenu, prihranile ob
čanom mnogo časa.

V. S.

ZELENA TRAVICA 
PRECEJ STANE

Komunalno podjetje Rast 
je lani vzdrževalo in urejalo 
433.170 kvadratnih metrov 
javnih želenih površin v 
Ljubljani. To so parki, zele
nice in drugi javni nasadi, ki 
jih upravljajo občine ali me
sto. Sem pa niso vključene 
zelene površine, ki jih uprav
ljajo in vzdržujejo krajevne 
skupnosti, delovne organiza
cije ali hišni sveti. Podjetje 
Rast je za »zelena ljubljan
ska pljuča« porabilo 47 mili
jonov dinarjev.

Največ zelenih površin je 
seveda v občini Center 
(351.000 kvadratnih metrov). 
Zanimivo pa je, da je beži
grajska občina na zadnjem 
mestu v Ljubljani glede ze
lenih površin, ki jih vzdržuje 
podjetje Rast. Za Bežigra
dom urejajo le 5.000 kvadrat
nih metrov.

Za vzdrževanje kvadratne
ga metra zelene površine je 
podjetje Rast porabilo pov
prečno 110 starih dinarjev na 
leto.

Kmalu bo minilo pol leta odkar smo v Mačkovi ulici št. 1 v poslopju Kresije 
odprli nove prostore za notranje zadeve vseh petih ljubljanskih občin. Mnenja o 
pravilnosti in utemeljenosti združitve tako po finančni, kot po organizacijski stra
ni, so bila med občani zelo deljena. V tem času smo že imeli opravek v teh pro
storih ali pa smo vsaj slišali pripovedovanja sosedov, zato bomo kaj lahko pri
trdili ugotovitvam, ki nam jih je v razgovoru nanizal načelnik združene uprave 
Dušan Mrak.
Mnenja so bila pred reor

ganizacijo oddelkov za notra
nje zadeve ljubljanskih občin, 
predvsem kar se tiče denarja, 
zelo različna Slišatj je oblo 
trditev, da so stroški sedaj 
večji, kot je znašal seštevek 
izdatkov vseh občinskih od
delkov za notranje zadeve, ko 
so bili še samostojni na sede
žih posameznih občin. Je na 
tem kaj resnice?
| Govorice so povsem ne

utemeljene, je dejal Dušan 
Mrak, izvirajo pa iz pomanjk
ljivega prik'7a stroškov po 
posameznih občinah, kar jc 
finančna služba kasneje tudi 
ugotovila- Ne da bi upošteva
li številne prednosti, bo stro
škov za približno 18 milijonov 
din manj, kot prej- To- pa 
ne gre le na račun zmanjša
nega števila uslužbencev. M«h1 
zmanjšane stroške lahko pri
štejemo tudi blizu 10 milijo
nov letno, ki jih moramo pla
čati za najemnino, česar na 
občinah ni bilo treba, vsaj
200.000 din mesečno za pošt
nine občanom in verjetno še 
kaj.

V čem pa se kažejo bistve
ne prednosti sedanje organi- 
zacljesdela?

■ Nedvomno je ena po
membnejših prednosti tako re
koč »non-stop« poslovanje. 
Občani niso več vezani na 
uradne dneve na občinah, ko 
so morali zaradi nujnih 
opravkov zapuščati delovna 
mesta. Ko smo ravno pri 
tem, kaj ni tudi tu precejšen 
prihranek, če vam povem, da 
nas vsak dan obišče od 1.300 
do 1.700 občanov, od tega pa 
vsaj 500 v popoldanskih urah? 
Morda se bo le kdo našel in 
seštel samo vrednost teh nr, 
ki so bile prej za delovne ko
lektive izgubljene.

Ste morda že kdaj prisluh
nili glasovom občanov?

■ Predno odgovorim na 
vaše vprašanje, morda ne bo 
odveč še nekaj besed o orga
nizaciji dela na konkretnem 
primeru — prj potnih listih. 
Prej je uslužbenec na občini 
sam reševal vse prošnje za 
izdajo potnih listov. Cc jc 
delal vestno, je še nekako šlo. 
Opraviti je moral preveč ope
racij, zato se je kmalu nabra- 
la gora potnih istov. Prav z 
boljšo organizacijo pa smo 
dosegli, da lahko občani do
be potni list po treh dnevih, 
prej pa so ga dobili po de-

ZDRUZENI TUDI ODDELKI 
ZA NARODNO OBRAMBO 
LJUBLJANSKIH OBČIN
Ljubljanske občine so se odločile združiti še 
eno službo — oddelke za narodno obrambo. 
Od prvega aprila dalje bodo Ljubljančani vse 
»vojaške« zadeve opravili na upravi za narodno 
obrambo pri mestnem svetu. Poslovala bo v 
Kresiji, Mačkova ulica 1, kjer je tudi uprava za 
notranje zadeve. Oddelki za narodno obrambo 
pri občinah so že prenehali poslovati.
Na upravi za narodno obrambo bodo imeli ne
pretrgan delovni čas od 7. ure zjutraj do 19. 
ure zvečer vsak dan. Opravljali bodo enake po
sle kot dosedanji oddelki za narodno obrambo 
na občinah.
Posebno ugodno bo, ker se zdaj občanom ob 
spremembi bivališča ne bo treba več dvakrat 
prijavljati. Uprava za notranje zadeve bo nam
reč spremembe bivališča, ki jih bodo prijavili 
državljani, posredovala tudi upravi za narodno 
obrambo.

Skoraj tisoč otrok 
na zimovanju

Čeravno je bilo zimovanje 
naših otrok letos izredno skr
bno pripravljeno, je uspelo 
le delno, kajrtj muhasta zima 
ni dovolila, da bi se uresniči
li obšdmi in dobro zamišljeni 
načrti, ki so si jih skupino za
stavili Zavod za prosvetno pe
dagoško Službo, Zveza za te
lesno kulturo. Zveza prijate
ljev mladine in Komisija za 
letovanja in zimovanja pri 

Občinskj skupščini Bežigrad.
Poleg dveh izmen šolo

obveznih otrok, ki so prebili 
po 7 dni na Travni gori, so 
bili še smučarski tečaji, iz
leti in šole smučanja na Ta 
boru.nad Črnučami, pri Men 
geški koči in v Dolu. Poseb
no uspešna je bila šola smu
čanja na Taboru, kjer se 'e 
zvrstilo več kot 600 otrok. 
Osnovna šola dr- Vita Krai
gherja je organizirala smu
čarski tečaj za 30 učencev, 
osnovna šola Dol pa je za 
svoje učence priredila smu
čarski tečaj, ki je zelo uspel, 
kajti tanTso bile snežne raz 
mere dosti bolj ugodne kot 
v neposredni okolici Ljublja
ne.

Vzgojno varstvena ustano
va »Mladi rod« iz Savskega 
naiselja je za svoje varovance

izvedla 4 enodnevne izlete k 
Mengeški koči, kjer so se uči
li smučarske »abecede«.

Skupno je bilo deležno vad
be na smučeh (v letošnji si
cer slabi zimi) kakšnih 950 
otrok. Prirejanje smučarskih 
tečajev v neposredni bližini, 
kjer otrocj prebivajo, sc Je 
pokazalo kot zelo uspešno in

bo treba s tem nadaljevati in 
seveda vse skupaj izpolnjeva
ti, tako da bo vsak otrok de
ležen vsaj malo pozornosti 
pri vadbi smučanja. Enako 
pa naj bi v prihodnje veljalo 
tudi za plavanje, splošno vad
bo in podobno. J. P.

Za Prekmurje več 
kot 12 milijonov 
dinarjev pomoči

Akcija za pomoč poplavljen- 
cem v Prekmurju, ki jo je or
ganiziral Rdeči križ za Beži
gradom, je več kot uspela. 
Vrednost zbranega materiala 
in denarnih prispevkov pre
sega 12 milijonov starih di
narjev, Delovne organizacije 
so zbrale 1,7 milij. dinarjev in 
materiala v vrednosti 2,9 mi
lijona dinarjev, občani so pri
spevali 1,5 milijona dinarjev 
in materiala v vrednosti 5 mi
lijonov dinarjev, šoli Vita 
Kraigherja in Maksa Pečarja 
pa sta zbrali 172.000 dinarjev 
in materiala v vrednosti 589 
tisoč dinarjev.

setih dnevih. Uslužbenka pri 
okencu sprejema, nato pa se 
delo deli in končno pride pot
ni list nazaj k okencu, kjer 
ga lahko občan dvigne- Žal je 
še vedno precej takih, ki mi
slijo, da se da to narediti v 
enem dnevu. Ce bi to zmogli, 
bi to tudi storili. Prav tu in 
pri malomarnosti občanov, 
ki ne prijavljajo spremembe 
bivališča, je največ negodova
nja

Prisluhnili smo občanom; 
pripravili smo pismeno anke
to. Razdelili smo 750 anket
nih listov, izpolnjen h pa smo 
dobili 496. Na prvo vprašanje, 
koliko časa je občan čakal 
pred okencem, smo dobili na
slednje odgovore: 53,6 odstot
ka jih sploh ni čakalo, 32,6 
odstotkov jih je čakalo do 5 
minut, 7,1 odstotek do 10 mi
nut in 1,2 do 15 minut; nekaj 
jih na to vprašanje v anketi 
ni odgovorilo. Pri naslednjih 
vprašanjih o vljudnosti usluž
bencev in sploh o mnenju 

občanov o združenj upravi se 
je pohvalno izrazilo več kot 
90 odstotkov ankertrancev. To 
je pohvalno in vzpodbudno za 
nas. Anketirali bomo občane 
še večkrat.

Vse pa verjetno tudi še ni 
urejeno tako, kot naj bi bilo. 
Katere so vaše težave in kje 
želite izboljšati organizacjo 
dela?

■ Ob otvoritvi smo se naj
bolj bali, če le ne bo prostor 
premajhen. S »šalterskim« si 
stemom pa smo dosegli, da 
ni nikoli gneče. To se .je po
kazalo še ppsebno pri regi
straciji motornih vozil, ko 
kljub gneči pri osmih oken
cih zmoremo vse delo.

Težave nam, pa tudi sebi, 
povzročajo občani, ker nered
no prijavljajo spremembo 
stalnega bivališča. Pri iska
nju raznih dokumentov tako 
po nepotrebnem ovirajo na
še delo, sami pa izgubljajo 
več časa. Pomanjkljivost je 
bila še v tem, da so bili od
delki narodne obrambe, ki so 
tesno povezani z registrom 
prebivalstva, na sedežih po
sameznih občin. Upamo, da 
bomo čimprej uspeli združene 
oddelke narodne obrambe 
ljubljanskih občin spravit; v 
neposredno bližino, morda 
celo pod isto streho-

Kako ste se pripravili na 
povečan obisk tujcev v turi
stični sezoni?

■ Seveda bo naš oddelek 
imel s tujci veliko dela. Z na
šo organizacijo se lahko kaj 
hitro prilagodimo: če bo tre
ba, bomo storili tako, kot 
smo pri registracijah, ko smo 
za ta dela namenili več okenc 
kot sicer. V oddelku za tujce 
in potne liste bo delalo več 
uslužbencev, ki govorijo vsaj 
po en tuj jezik.

V. SMOLE

Poslovanj uprave za 
notranje zadeve Ljubljana

Delovni čas Uprave za notranje zadeve ljub
ljanskih občin v Kresiji (Mačkova ulica št. 1) 
je vsak delavnik od 7. do 19. ure, ob sobotah pa 
od 7. do 11. ure. Prijavni urad pa ima vse dni v 
tednu, razen sobote, uradne ure od 7. do 21. ure. 
Od 17. novembra 1965, kar so službe notranjih 
zadev vseh petih ljubljanskih občin združene, 
je v združeni upravi šest sektorjev:

• sektor za potne liste in tujce (telefon 
315-862)

• sektor matične službe (telefon 315-663)
• sektor za promet (telefon 315-665)
• sektor registra prebivalstva tel. 315-861)
• sektor za požarno varnost (hišna centra

la 310-566)
• sektor za javni red in mir (hišna centra

la 310-566)
Prvi štirje sektorji so v pritličju, zadnja dva, 

na katera se občani zelo malo obračajo, pa 
imata prostore v prvem nadstropju. V pritlič
ju je tudi urejena informativna služba, pil in
formatorju pa je T*zen ustreznih obrazcev mo
goče kupiti tudi kolke in dobiti vsa potrebna 
obvestila. Razen direktnih telefonov imajo vse 
službe tudi interne telefone preko hišne centra
le, ki ima telefonsko številko 310-566.

Oddelek za potne liste in tujce posreduje 
občanom odgovore na vsa vprašanja pri poto
vanju v tujino in izdaja potna dovoljenja. V 
oddelku za matično službo občani lahko opra
vijo vse zadeve okrog knjige rojstev, evidence 
porok in evidence o umrlih. V tem oddelku lah
ko zahtevajo tudi izpiske in potrdila iz teh do
kumentov, ki vam jih uprava za notranje zade
ve najkasneje v treh dneh pošlje po pošti. V 
oddelku za promet vodijo evidenco voznikov 
motornih vozil, njihovih avtomobilov in podalj
šujejo veljavnost registracije za naslednje leto. 
Pri okencih registra prebivalcev je lahko med 
drugim vsak čas mogoče izvedeti za naslov ob- 
čaria, ki stanuje v Ljubljani.

Organizacija dela v združeni upravi notra
njih zadev je tako urejena, da občani izgubijo 
kar najmanj časa. Velika prednost je že v tem, 
da ni več »uradnih dni za stranke«, kot je bilo 
prej po posameznih občinah, razen tega pa je 
morda še večja prednost v tem, da so vsi od
delki na voljo občanom popoldan, ko niso na 
svojem delovnem mestu in po nepotrebnem ne 
zapuščajo delovnega mesta med rednim delov
nim časom. Vse prošnje in želje lahko usluž
bencem posredujejo tudi pismeno, zahtevano 
potrdilo ali dokument, seveda, če ni posebnih 
zadržkov, pa še isti dan pošljejo nazaj občanu 
Za poštnino, ko z uprave notranjih zadev poši
ljajo zaprošeni dokument, ni treba pošiljati 
znamke ali denarja.

V Stožicah spet 
^asfaltna akcija’

Kmalu potem, ko je mestni 
svet zavrnil odlok o prispev
ku za uporabo mestnega zum- 
Ijišča in priporočil, naj v ob
činah uvedejo samoprispevek 
za gradnjo komunalnih na
prav, so se v Stožicah že po
govarjali, kako letos asfal
tirati nekaj ulic. Lanska 
akcija, ko so s prostovoljnim 
prispevkom občanom asfalti
rali vse ulice na »Koreji«, 
obeta, da tudi letos ne bodo 
imeli težav. V načrtu imajo, 
da bi letos asfaltirali Tesov- 
nikovo ulico, ulico Pod klan
cem in Kratko pot na Ježici 
ter ulicj Mala vas in Stožice.

Računajo, da bodo Iei°s 
zbrali pri občanih in podje1' 
jih v Stožicah in na 
približno 5 milijonov star*® 
dinarjev. Podjetje »Cenie®’ 
tar« je obljubilo, da bo rMl 
denarja prispevalo tudi *r* 
moz za podlago ceste, dena 
Pa so obljubili tudi pri 
minu«. .

Zaenkrat še niso Pr‘^®,. 
zbirati prostovoljnega 
spe.vka. Takoj ko se bo za« 
zbirati denar, pa bodo 
zaropotali stroji na cesta • 
Tako zastavljena akcija in7 
pri občanih največ odi«4* 

B- *

I
V vzgojno varstvenih usta
novah za Bežigradom je 
zdaj 955 otrok. V občin
skem proračunu je zanje 
zagotovljenih 98,863.000 
starih dinarjev. — Najbolj 
veselo novico o otroškem 
varstvu za Bežigradom bo
mo zapisali čez kakšen 
mesec dni, ko bodo za ob
činski praznik 9. maj zasa
dili prvo lopato pri grad- 
nji nove otroško varstve
ne ustanove v Soseski 6 v 
Stožicah. Predvidevajo, da 
bo nova ustanova spreje
la prve otroke že spomla
di prihodnjega leta.

Foto: J. V.
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ČRNI ZIDOVI SO POSTALI BELI
Predpisi podpirajo, praksa legalizira črno gradnjo

in

V oktobrski številki Zbora občanov leta 1964 smo iz 
seje občinske skupščine poročali: NA ČRNO ZGRAJENE 
HIŠE BODO PODRLI BULDOŽERJI. Takšen je bil naslov 
članka, pod njim pa smo zapisali sklep naše občinske 
skupščine, kj ga je poročevalec oblikoval takole:

'Odborniki so na zadnji seji občinske skupščine soglas
no sprejeli sklep, da naj vsako hišo, ki bo odslej dalje 
zgrajena brez gradbenega dovoljenja, podro. Nastalo je 
(le) vprašanje, kako naj se ukrepa proti tistim, ki so hiše 
na črno že zgradili Verutor ni bilo enotnega zaključka. 
Jasno pa Je, da se bo moral sklep skupščine upoštevati 

da škode, ki Jo povzroče posamezniki z brezvestno 
gradnjo, kmalu ne bo več ...«

ga prizidka? Iz dovoljenega 
prizidka je tako zrastla ena 
sama velika hiša, ki ima, ka
kor že rečeno, (vsaj) uradno 
dva lastnika. Ta nova hiša 
je oddaljena največ tri metre 
od sosednje že obstoječe hi
še ... Urbanistični principi 
(kakšni) torej niso kršeni in 
tudi druga polovica čisto na 
črno zgrajene hiše lahko vsak 
čas pričakuje uraden blago
slov.

Tako je zapisal naš list. In 
*aJ se v resnici dogaja po 
'črn sklepu v praksi? Ozrimo 
86 tnalo naokrog!

Na buldožerje 
smo pozabili

Kompleksna črna gradnja 
individualnih hiš na Črnučah 
(giej pod Gmajna!) legalizi
rana. Hiša na križišču Toma- 
čevske ceste, hiša v Tumer- 
Jejd ulici, v Podgorici, Šent
jakobu, garaže, prizidki, nad- 
Zldave... toda, kdo bi vedel 
fa vse, saj nltj občinski grad- 
^ni inšpektor nima točnega 
Pregleda, kdo, kaj, kako in 
al5a.j gradi Njegova naloga 

J® zelo omejena Toda vrnimo 
raje h konkretnim črnim

zl(iovom.
2e skoraj legendama črna 

skupine individual 
W v črnuški Gmajni je 
analizirana in pika. Stvari 

se strokovno lotili strokov 
Tu torej ni, da bi kli 

na P°moč buldožerje 
J-fa na križišču Tomačevske 
2j ** J« v II. gradbeni fazi. 

aovj ^ pognali iz zemlje 
ez lokacijskega in gradbe- 

lega dovoljenja Postopek Je 
teku. Lastnik bo v najslab- 

primeru plačal 20.000 di- darjev (berj dvajS(H asofi di.
"arjev) mandatne kazni pri 
občinskem sodniku za pre- 

Ke' Potem ali pa že med- 
r,™* 1)0 leP° gradil na-Prej- In ko bo hiša pod stre 

ali celo že vseljiva bo 
?Pbii vse papirje - črno na 

lokacijsko in gradbe- 
če i^o^cnje — in kdo ve. 
, ne še kakšno nagrado, saj 

■ nekoliko širše gledano, 
11 del splošnega stanovanj

na^1 Prob,emn' ki nas tare 
vsakem koraku, mar ne?!

/

Kr'vi zidovi
zldovi v Turnerjevi 

lilto « zgodba je že neko- 
. bolj zapletena, vendar 
odvil« afi,tnllca (uradno dva) 
na ».J*10 ugodno. Gradbe 
Tov Je naslednja:
cijn .^adllovič Je dobil loka 
za bri-,irt8raclbeno dovoljenje
" L sv°Ji "ovi hiši
davo i10k?kSrlo Pritlično zi 
stilno koj^ 'mel v "joj g°-
Pmučn^j« Prosil Ko jo
bteni njf. P,H!'ldek P^dal, je 
dvignil f teb: nid vso zadevo 
Da ’ ki 86 88 en° nadstropje, 
novo i„vPO?,ovno zaprosil za 
dovoljem^01^0 ln gradbeno 
slo niti J ’ mu o^uo ni pri 
Je vso miSel Zakaj. sai 
Mož je ®'1oevo samo dvignil, 
ustavitvi Cer dobil odločbo o 
8radheni Z? ™ ~ ' ”
ZanJo še vendar s«
ljeval gra^n!l ni nada
ne laze ,do II- gradbega te _ Sodnik aa prekrške
^radbenr, pr1Javo občinskega 

ksi0jeVe^nl 111 Urjeni pra

[Jai so urbanistični 
Pr|ncipj

mu ne bi dali 
dPvoljenufv! ln e^dbenegu 
Paviči8’" pravl tovariš 
(črtioJ L,TOrfč ,n ' Ce Pa s to 

gradnjo niso kršeni

I
urbanistični principi?« No, 
in stvar je rešena. Odgovorni 
na občini in na LUZ (ljub
ljanski urbanistični zavod) za 
vsak primer točno vedo, kaj 
so to urbanistični principi.

D» bi C bili čmi zidovi v 
Turnerjevi ulici št. 5 še bolj 
zanimivi, je sosed Videtič 
(vsaj uradno) pritisnil k tej 
čml hiši še eno. Takole na 
oko sta »obe« hiši v resnici 
ena sama hiša (le dva last
nika oziroma graditelja!) sta 
jo vsak »po svoje« začela In 
že skoraj dogradila. Polovica 
te dvoedine hiše uradno pri
pisane lastniku Videtiču (Tur
nerjeva 3) nima ne lokacij
skega, ne gradbenega dovo
ljenja. Ker je prva Radilovi- 
čeva polovica samo napol čr
na gradnja, že legalizirana 
(zavod za urbanizem soglaša, 
da je Radilovič stavbo dvig
nil brez dovoljenja), podob
na usoda prav gotovo čaka 
tudi drugo čisto črno polo
vico, mar ne?!

Zidaj, potem pa prosi
Le kdo bo šel zdaj podirat 

to polovico hiše, ki je sestav
ni del druge polovice, in ki 
se je »razvila« iz dovoljene-

‘Kje in kakšna je tu mo
rala se pri najboljši volji ne 
da povedati. Jasno je le, da 
obstoječi predpisi in praksa 
naravnost narekujejo črno 
gradnjo in jo v najmanjši 
meri tudi podpirajo — kjer 
se lastniki črnih zidov pač 
znajdejo.

Tudi v Šentjakobu in Pod
gorici bodo ali pa so že za
čeli graditi na čmo. »Le za
kaj ne bi, saj drugod po ob
čini tudi pravijo: L« kdo bo 
kaj podrl?

Torej od deklarativnih ske- 
pov o buldožerski vojna pro
ti samovoljni čmj gradnji do 
prakse je dolga pot.

In kaj smo podrli?
V naši občini smo doslej 

porušili šest črnih garaž, šti
ri barake in zasuli tri grad
bene jame. Zakaj? Ce pa ne
kateri vendarle lahko grade 
na čmo, potem pa jim zido
ve še blagoslovimo?!

Kje je »luknja«? Samo v 
zakonih in predpisih ali mor
da še kje drugje? Lepo vpra
šanje za odbornike občinske 
skupščine, pa recite, če ne!?

NIKO LAPAJNE

Lani 17000
tujih turistov '
Za Bežigradom se zadržujejo le po en dan — 
Pritegnili bi jih bazeni v kampingu

Po podatkih, ki jih je zbralo Turistično društvo Be
žigrad, so lani zabeležili v naši občini 37.828 nočitev 
turistov (v kampingu, internatih in privatnih sobah). 
Nočitev tujih, turistov je bilo 23.426 (50 odst. več kot 
leta 1964), nočitev domačih gostov pa 11.402 ali 48 
odst manj kot predlanskim. Turistov je bilo vsega 
25.130 (24. odst. več kot leta 1964). Tujih turistov je 
bilo 17.236 ali 46 odst. več kot predlanskim, domačih 
pa je bilo 6 odst. manj kot leta 1964, vsega 7.894.

Število tujih turistov, ki 
prenočujejo za Bežigradom, 
zadnja leta naglo narašča. 
Največ jih seveda postavi šo
tore v kampingu na Ježici, 
tam so lani zabeležili 15.600 
nočitev, kar je več kot kot 
2/3 vseh nočitev tujih turi
stov za Bežigradom. Gostje se 
zadržujejo v kampingu pov
prečno le en dan. Ljubljana 
je pač tranzitna turistična po
stojanka, turisti pa se tudi 
vedno manj časa zadržujejo 
celo v znanih turističnih kra
jih. To je pač posledica avto
mobilskega turizma in s tem 
se je treba sprijazniti. Zato 
pa seveda ni treba vreči puš
ke v koruzo. Turistični delav
ci za Bežigradom zatrjujejo, 
da bi lahko precej podaljšali 
bivanje turistov v kampingu, 
če bi Imeli zraven kopališče 
z bazeni. Ta objekt je že dol
go v načrtu turističnih gra 
denj za Bežigradom, zato me
nijo, naj bi se tudi druge or
ganizacije (SZDL, mladina, 
športna društva) skupaj z 
Mestnim svetom, zavzele, da 
bi te načrte le začeli uresniče
vati.

V juniju, Juliju in avgustu 
je turistom na razpolago za 
Bežigradom tudi 880 ležišč v 
Internatih in pri zasebnikih. 
Te zmogljivosti pa so bi)e la
ni slabo izkoriščane: komaj

32 odst. Letos bodo IntemaU 
v Ljubljani izdali cenik v več 
tujih jezikih kar bo verjetno 
edina propaganda za te »se
zonske hotele«. #

Letos pričakujejo znatno 
več turistov v kampingu. Ob 
mestnih vpadnicah bodo po
stavili reklamne table, v sre
dišču mesta pa namestili ne
kaj kažipotov, da bodo turi
sti kamping laže našli. Popra
vili in asfaltirali bodo tudi ce
sto, ki vodi v kamping.

Turistično društvo Ljubija- 
na ježi grad bo Imelo svoj 
redni občni zbor 7. aprila 
1966, ob 17. uri v sejni dvora 
ni krajevne skupnost) »Boris 
Kidrič«, Vojkova 1. Na občni 
zbor vabimo vse člane dru 
štva, vse člane sorodnih dru 
štev, vse, ki imajo neposredni 
stik s turisti: z_ oddajanjem 
sob. nudenjem gostinskih, tr 
govskih, obrtnih uslug, vse 
občane, W Jih zanima turlstič 
na dejavnost in mladino

Po občnem zboru sl boste 
lahko ogledali barvne diapo 
zitive: »Gorenjska v slikah m 
melodijah« s spremno besedo 
tov. Staneta Tavčarja, znane
ga popotnika z mopedom po 
Afriki.
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KLUBI V ZAGATI 1
Prejšnji mesec so člani občinskega odbora 
SZDL in občinskega komiteja ZMS na skupni 
seji razpravljali o delu družbenih centrov. Le-ti 
naj bi bili središče družbenega in političnega 
dela v krajevnih skupnostih, vendar že zdaleč 
nimajo tiste vloge, ki jim je bila namenjena, 
ko so jih zgradili. Nič več ni mogoče govoriti, 
da ni prostorov. Zdaj se največkrat zaplete ob 
denarju, ki ga je za delo družbenih centrov 
resda premalo. Toda v zagati smo tudi z delov
nimi programi. Povprašali smo nekaj Bežigraj- 
čanov kaj sodijo o delu družbenih centrov:

Miran Novšak, 
član občinskega 
komiteja 
Zveze mladine:

■ Za dosedanje delo 
družbenih centrov je zna
čilno, da niso imeli jasno 
izoblikovanega koncepta 
dela. Tam naj bi imeli se
stanke, knjižnico, ples, 
Športne sekcije, razgovore 
s poslanci itd., toda ko se 
je pokazalo, da m denar
ja, je aktivnost zamrla in 
vse skupaj se je skrčilo na 
bije in gledanje televizije-

Glede dejavnosti mladih 
v družbenih centrih lahko 
rečem, da so zastavili de
lo v številnih sekcijah, ki 
pa niso zaživele in zato 
se je družbeni center spre
menil v shajališče brez 
posebnega programa. To 
pa mlade odbija. Poleg te
ga starši ne pustijo svojih 
otrok v driižbenl center, 
če tam točijo alkoholne 
pijače.

Težave so tudi s ka
drom. Prizadevanja posa
meznih družbenih centrov 
bi morali združiti- Dosti 
bolje bi bilo, če bi v vsa
kem razvili samo eno sek
cijo, ki bi lahko združe
vala mlade ljudi iz vse ob
čine in celo od drugod. 
Za to pa bi lahko zagoto
vili poseben strokovni ka
der Seveda bi morali s 
temi sekcijami seznaniti 
šole in delovne organizaci
je, ne pa tako kot /Umski 
klub Bežigrad, ki živi ma
lo manj kot v Ilegali.

V družbenih centrih bi 
morali tudi organizirati 
razgovore z odborniki ter 
rejiubliškimi in zveznimi 
poslanci, saj so takšni 
razgovori nujni za nadalj
nji razvoj samoupravlja
nja.

Družbeni centri bi mo
rali imeti vsaj polprofesio
nalne strokovne organiza
torje, ki nikakor ne bi 
smeli družbenega centra 
voditi, to bi morali prepu
stiti neposredno obča/tbm- 
Le-ti bi morali odločiti, 
ali te hočejo tajnika kra

jevne skupnosti, če kra
jevna skupnost nima več 
servisov, stanovanjske za
deve pa je prevzelo po
sebno stanovanjsko pod
jetje*

Silvo Čebulj, 
predsednik 
občinske zveze 
za telesno kulturo:

■ Le tri telesnokultur- 
ne organizacije v naši ob
čini imajo lastne prostore, 
vsi drugi tmajo sestanke 
v klubih Klubi se niso do
sti spremenili Se vedno 
je najvažnejša stvar bife 
in pijača. Razen sestan
kov, sej in zborov voliv
cev, v klubih tudi v zim
skem času ni druge dejav
nosti- Mnogo organizacij 
in seveda staršev prav za
radi bifejev ne pusti mla
dine v klube, ker se kaže
jo razni kvarni vplivi: pi
jančevanje, kartanje, ne
spodobno govorjenje itd.

Če ni denarja za vzdrže
vanje klubov s takšno vse
bino, kakršno smo jim 
namenili in ki naj bi kori
stila vsem, potlej raje ne 
govorimo o prostorih, kjer 
naj bi se zbirala mladina 
Gostiln in podobnih loka
lov imamo že dovolj. Ho
čemo reševati mladino 

' vseh kvarnih vplivov, pa 
jo prav isami navajamo 
rut slabo pot.

Katja Ocepek, 
študentka:

■ Prostore za krajevne 
družbene centre smo po
nekod sicer uredili, toda 
kar samo po sebi do ak
tivnosti s tem še ni prišlo. 
Menim, da bi morali za 
vsako dejavnost imeti v 
klubu človeka, profesio
nalca ali vsa) honorarca, 
ki ne bi skrbel za bife. 
ampak za aktivnost druž
benega centra. To je pot, 
ki bi jo morali ubrati, čas 
pa je že, da se točno do
govorimo tudi za progra
me.

Erik Zrimšek, 
član občinskega 
komiteja ZMS:

■ Krajevne organizacije 
SZDL se za sugestije o de
lu preveč zanašajo na ob
činske forume. Mladina 
na terenu bi morala sama 
najti stike z organizacija
mi, da bi Tiašti skupno 
vsebino za delo. Ko je bil 
denar za gradnjo klubov 
ni temu nihče nasprotoval, 
čeprav ga povsod niso po
rabili za tisto, za kar je 
bil namenjen. v

Ne more vsak klub raz
viti ne vem koliko vrst 
dejavnosti- O tem naj bi 
se sami odločili v krajev
ni skupnosti.

Peter Lebar, član 
občinskega 
komiteja ZMS:

■ Bifeji niso glavni 
vzrok za nedejavnost klu
bov- Nenačrtno sestavljeni 
programi ne pritegnejo 
mladine. Programi so po
vršni m ne po željah mla
dine., Klubi naj bi se 
usmerili le na dvoje ali 
troje področij, izhajajoč 
iz želja in potreb mladi
ne, ki se bo tamkaj shaja
la. Vodje klubov bi morali 
biti sposobni voditi razne 
dejavnosti m sploh prite
gniti mladino. Vodje po
sameznih sekcij bi morali 
biti strokovnjaki, ne pa 
nekakšni »šefi«-

Le ob pomoči vseh orga
nizacij na terenu (SZDL, 
kulturno-prosvetna dru
štva itd) bi klubi lahko 
zaživeli, da bi se mladina 
tamkaj res' shajala, izo
braževala in zabavala.

Andrej Kostanj
šek, tehnik 
v tovarni Elma:

■ Zgrešeno je bilo že c 
začetku, ko smo postavili 
klube brez vsakega pro
grama. Ker tudi ni denar
ja, da bi vsebinsko pripra
vili programe, se klubi 
»samostojno financirajo« 
z bifeji, to pa meče nanje 
slabo luč. Menim, da je 
klubov preveč, razdroblje
ni so Morali bi biti raz
deljeni po interesih in po
tlej bi laže sestavili dober 
program-

V družbenih centrih bi 
morali tudi določiti vlogo 
tajnika krajevne skupnosti 
pri dejavnosti kluba. J
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SLIKAR POSAVJA
Slikar France Godec je do

ma s Posavja. Rodil se je le
ta 1910. v Kačičevi hiši za 
Bežigradom, kjer je imel oče 
pekarijo, mati pa gostilno. 
Za vse nadaljnje življenje 
mladega fanta je bilo usod
no, da sta v hiši stanovala 
glasbenik, po rodu Čeh in 
slikar, po rodu Madžar- Ker 
pa je bilo tudi kulturno živ
ljenje takrat za Bežigradom 
silno razgibano, saj so bile na 
dnevnem redu prireditve, 
koncerti, veselice in nastopi, 
je poznejši umetnik odra
ščal sredi slikanja, muzike m 
petja, kar vse se je ujedlo v 
mlado dušo in mu izobliko
valo ne le značaj, ampak tu
di nakazalo življenjsko smer. 
Ze dvanajst let star se je 
France Godec odločil za risa
nje, leto kasneje pa je bil že 
v kiparski šoli. Takrat je za 
delavce Strojnih tovarn, ki

Film
o črnuških 
otrocih

Sodelavci Zavoda za pro
duktivnost SR Slovenije so 
na črnuški osemletki posneli 
film o 5. c. razredu. Film tra
ja pol ure, izdelali pa so ga 
po naročilu Zavoda za zapo
slovanje, in sicer za šole in 
mladino, ki si izbira poklice. 
Zavod je doslej izdelal že 16 
podobnih filmov, med kateri
mi so še zlasti uspeli filmi 
o poklicih v rudarstvu, turiz
mu, gradbeništvu, kmetijstvu 
in železarstvu. Filme predva
jajo v šolah in tako spozna
jo poklice, ne da bi jim bilo 
treba obiskovati tovarne aili 
rudnike.

Film z naslovom »Danes v 
igri, jutri zares« je tokrat na
menjen otrokom nižjih razre
dov. Doslej je namreč velja
lo, da otroci od 9. do 11. leta 
starosti, še ne razmišljajo o 
poklicih, kar pa ne drži. 
Ustvarjalci filma so se o tem 
prepričali tudi na črnuški šo
li

V filmu nastopajo učenci, 
učitelji in starši, ki so jih 
filmski ustvarjalci obiskali 
na domovih in v šoli na ro
diteljskem sestanku. Scenarij 
je napisal LOJZE JAKOPIČ, 
realiziral pa ga je LOJZE 
JURC.

so se zelo radi zbirali v ma
mini krčmi, izdelal prvi do
prsni kip Karla Marksa.

Mjadi umetnik — risar je 
veliko delal, še več stra
dal m se učil vse do pr
ve samostojne javne raz
stave, ki jo je pripravil 
leta 19.77. v privatnih prosto
rih prijatelja Karla Kopača 
na Poljanski cesti v Ljublja
ni Sele ko se je v javnosti 
nekoliko utrdil, se je jel pre
življati samo s svojo umet
nostjo, ki ji je ostal zvest do 
danes.

Slikar France Godec je 
pred kratkim razstavljal v 
Nemčiji, njegova srčna želja 
pa je, da bi razstavil svoja 
platna na Posavju, kjer mu 
je tekla zibelka, kjer vsa le
ta živi in kjer najde večino 
motivov za svoja umetniška 
dela. Za Bežigradom so že 
razpravljali, da bi dali umet 
niku možnost razstavljati v 
prostorih družbenih organi
zacij v Stožicah. S to novico 
smo obiskali slikarja in mu 
zastavili nekaj vprašanj:
• Kolikokrat ste že nasli

kali Savo in kaj vas tako pri
teguje na savske motive?

Zame je Sava od Mednega 
do Šentjakoba neizčrpen ar
zenal motivov, ki ob njih po
doživljam vso slovensko li
riko. Ob savskih motivih se 
srečujem z narodnimi pesmi
mi in izročili- Ob vsaki kmeč
ki hiši, ob vsakem oknu, celo 
kmečkem dvorišču in starem 
kozolcu, se mi poraja cela 
kopica likovnih in čustvenih 
predstav, ki jih hočem kot 
slikar upodobiti z barvami.
• Ali vam je še katera 

druga krajina ali reka^fako 
pri srcu?

— Ne manj kot Sava, če
prav so mi ob njej tekla ot
roška leta, me prevzame So
ča in Soška dolina prav do 
izliva, kjer postanem čisto 
pobožen.
• Sliši se, da ste eden 

redkih še živečih slikarjev- 
krajinarjev. Torej nekak vi
harnik-. Ali boste ostali temu 
zvesti do konca svoje -umetni
ške poti?

— Naš slovenski pejsaž je 
tako bogat in zanimiv, zato 
smatram, da eno življenje ne 
zadošča, da bi se izčrpala 
neizmerna lepota in ljubkost 
naše pokrajine To bogastvo 
me sili, da se iz dneva v dan 
zatekam na področje pokra
jine, v njej iščem in jo ob 
liku jem, pri tem pa sodoživ-

SKRB ZA BORCE 
NA JEŽICI

Organizacija Zveze borcev 
na Ježici in v Stožicah je med 
redkimi, ki zelo skrbi za svo
je starejše, bolne in onemogle 
člane. Med drugim so pripra
vili tudi prijateljsko srečanje 
nekdanjih aktivistov in čla
nov ZB ter mamic ..padlih in 
še živečih partizanov. Spreje 
ma se je udeležilo kar 66 par
tizanskih mater, očetov, akti
vistov in bolnih partizanov. 
Najstarejša člana na sprdje- 
mu v Stožicah sta bila Hinko 
Privšek, znani in priljubljeni 
stoženski aktivist, in Franc 
Kušar-Gorevčev oče.

Pri tem moramo poudariti, 
da ZB Ježica-Stožice že nekaj 
let več kot lepo skrbi za svo
je bolne in ostarele člane. So
cialna komisija pri krajev
nem odboru ZB je lani na 
primer za socialno šibke čla
ne uredila 27 priznavalnin, ki 
znašajo vsaka od 10.000 do
20.000 din. Dva in trikrat je 
52 članom razdelila enkratno 
pomoč od 15.000 do 40.000 di
narjev. Za dan vstaje pred 22. 
julijem so člani odbora ZB 
obiskali in obdarili 23 svojih 
bolnih in onemoglih članov. 
Prav tako so obdarili 27 čla
nov ob krajevnem prazniku. 
Komisi*a ie lani tudi preskr

bela 32 članom preventivno 
zdravljenje, 21 članom ZB pa 
je bilo na zdravljenju v zdra
viliščih. To so podatki, ki ka
žejo odbornike in aktivne čla
ne ZB na Ježici in Stožicah v 
lepi luči.

SLIKAR FRANCE GODEC: »Ob savskili motivih podoživ
ljam vso slovensko liriko.«

Ijam vse momente, ki so da
ni ne samo slikarju, temveč 
vsakemu človeku, ki ljubi na 
ravo.
• Kako ljudje sprejemajo 

in cenijo vaša dela?
— Kolikor morem presodi 

ti sam, naleti moje slikarst
vo povsod na prijateljski 
sprejem. Verjetno zato, ker 
z njim izpovedujem stvari in 
čustva, ki so dana vsem lju
dem, če jih avtomatizem tem 
pa sodobnih mest in indust-

Smučarski tečaj 
na Taboru

Na Taboru nad črnuškim 
mostom je bil med zimskimi 
počitnicami smučarski tečaj. 
Organizirala ga je občinska 
zveza za telesno kulturo in 
Zveza prijateljev mladine Lju- 
bljana-Bežigrad. Tečaj, ki so 
ga vodili smučarski trenerji, 
so organizirali z namenom, da 
omogočijo tudi tistim šolar
jem, ki niso bili na tečajih s 
svojimi šolami, organizirano 
smučanje.

Prve dneve je bilo na teča
ju veliko mladih smučarjev. 
Toda po dobrem tednu je te
čajnikom ponagajalo vreme, 
tako da so morali zaradi po
manjkanja snega tečaj zaklju
čiti. Prav gotovo pa je ta te
čaj pokazal, da bi bilo korist
no takšne akcije organizirati 
še v naprej, saj je mladina 
pokazala veliko zanimanje.

I. Pl.

rije čustveno še ni popolno
ma ohromel.
• Pa še besedo o tem, ka

ko mša dela posredujete lju
dem?

— Vsako leto prirejam vsaj 
tri samostojne razstave, ki 
so vedno zelo dobro obiska
ne. Seveda je razstavljanje 
združeno z velikimi izdatki, 
zato vselej pričakujem, da 
vsaj dva do tri moja dela 
kao odkupi. Doslej sem imel 
že preko 70 samostojnih raz
stav, med njimi v vseh več
jih jugoslovanskih mestih in 
celo v tujini. Imam navado, 
da ob razstavah prirejam 
predavanja za mladino in po 
svoje pomagam k lažjemu ra
zumevanju umetnosti in kul
ture.
• Kaj pravite k temu, da 

boste v letošnjem letu verjet
no razstavljali na Posavju?

— To je moja srčna želja, 
da bi Posavci skozi moje oči 
in mojo umetnost videli Po
savje

JAK

Nov gasilski 
avtomobil

Gasilsko društvo Črnuče je 
ob rednem letnem občnem 
zboru dobilo nov gasilski av
tomobil. Društvo ni imelo 
nobenega primernega vozila. 
Avtomobil je izročil društvu 
v imenu Občinske gasilske 
zveze Ljubljana-Bežigrad njen 
predsednik Franc Rozman.

PRIJATELJSKO SREČANJE — Organizacija ZB na Ježici 
aktiviste ter starše padlih partizanov.

je gostila nekdanje borce in 
Foto: M. C.
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Turistično 
takso - turizmu

Pred občnim zborom turističnega cfruštva Bežigrad, 
ki bo 5. aprila, so turistični delavci živahno razprav
ljali o razvoju te gospodarske panoge v naši občini. 
Največ so se seveda zadrževali pri načrtih za gradnjo 
novih objektov in pri turistični taksi.

Več bežigrajskih gospodar
skih organizacij se zanima za 
gradnjo hotela za Bežigra
dom. Hotel kategorije B z- 
restavracijo naj bi stal nekje 
pri Gospodarskem razstavi 
šču in bi bil še posebno pri
kladen ob sejemskih prire
ditvah. Turistično društvo je 
predlagalo svetu za trgovino, 
gostinstvo in turizem občin
ske skupščine, naj bi se po
govorili z gospodarskimi or 
ganizacijami, ker so le te pri
pravljene tudi prispevati last
na sredstva. Skupščina riaj 
bi se tudi zavzela za gradnjo 
kopališča na Ježici. Dogovo
rili naj bi se z mestnim sve 
tom, da bi sodelovale vše 
ljubljanske občine. Predlaga
jo, da bi Bežigrad prispeval 
30 milijonov starih dinarjev, 
ki bi jili dobili od prodaje 
cevi in filtrirnih naprav, ki 
so uskladiščene na dvorišču 
Linhartove ulice 16.

Turistični delavci menijo, 
da zasebne gostilne v naši 
občini glede prostorov, opre
me, predvsem pa snage v sa
nitarnih prostorih, močno 
zaostajajo za podeželskimi 
gostilnami. Inšpektorji jih 
sicer pogosto obiskujejo in 
lastnike tudi kaznujejo. Me
nijo, da bi morali biti pri 
izdaji obrtnih dovoljenj bolj 
dosledni, kajti tudi zasebne 
gostilne morajo biti primer
no urejene.

kom odstopijo turistično ta
kso društvom.

Turistične takse se je pred 
leti nabralo kaj malo, ker so 
jo odvajali v občino Center. 
Ko je turistično društvo to l 
uredilo, izboljšalo informativ
no, recepcijsko in propagand
no službo, se je od turistič
ne takse nabralo precej več 
denarja: 1963. leta 1,1 milijo
na starih dinarjev, predlan
skim 2,4 milijona dinarjev 
(od tega so po dogovoru en 
milijon pustili Rekreacijskem 
centru), lani pa se je nabralo 
od turistične takse že več kot 
3 milijone dinarjev.

Turistično takso so uvedli 
prav zato, da bi dobili denar 
za pospeševanje turizma, iz
vršni svet SR Slovenije je že 
pred leti priporočil občinam, 
naj turistično takso prepusti
jo turističnim društvom, le-ti 
pa naj denar uporabijo za , 
razvoj turistične dejavnosti.

Bežigrajski turistični delav
ci zato pričakujejo, da bo tu
di naša občinska skupščina 
sprejela takšen odlok in s 
tem omogočila društvu, da bo 
še bolj skrbelo za razvoj tu
rizma.

DOPISUJTE!

Turistično društvo bo do 
bilo letos 1,1 milij. starih di
narjev dotacije od občinske 
skupščine. Menijo, da je ta 
vsota namenjena za osnovno 
društveno dejavnost — turi
stično vzgojo prebivalstva in 
olepševalne akcije. Ker pa 
turistično društvo ni le druž
bena organizacija, ampak 
opravlja tudi gospodarske po
sle, se turistični delavci za
vzemajo, da bi takšne akcije 
financirali s turistično takso. 
Občinska skupščina bi mora
la zato sprejeti odlok, da od
stopa turistično takso dru 
štvu, ki naj denar uporabi 
za pospeševanje turizma. Pri
pominjajo, da večina občin 
nakaže turističnim društvom 
dotacijo v znesku, kolikor 
znaša vplačana turistična ta
ksa, ali pa s posebnim odlo-

Center za pouk 
prve pomoči

Občinski odbor Rdečega kri
ža v Ljubljani bo ob pomo
či Glavnega odbora RK usta
novil center za pouk prve po
moči. Center bo pri občin
skem odboru RK Bežigrad, 
prostore pa bo imel v zdrav
stvenem domu. Vodili ga bo
do najbolj priznani strokov
njaki s tega področja. Glav
na naloga centra bo usposab
ljanje prostovoljnih bolničar
jev.

A. G.

Izobraževalno 
delo Rdečega 
križa

Šolski PTT center je na po
budo mladine RK organiziral 
predavanja o alkoholizmu in 
tuberkulozi. Imeli so tudi te
čaj prve pomoči in tečaj za 
nego bolnika. Gimnazija Je 
organizirala za dijake prvih 
letnikov predavanje z naslo
vom »Kaj morata vedeti fant 
In dekle o sebi«. Tečaje prve 
pomoči so že končali na os
novnih šolah Vita Kraigher
ja, v Stožicah in na Ježici.

A. G.

Gasilci sprejeli 
delovni program

V gasilskem domu na Ježi
ci je bil plenum občinske ga
silske zveze Ljubljana-Beži
grad. Udeležili so se ga pred
stavniki vseh terenskih in in
dustrijskih dništev ter pred
stavniki družbeno političnih 
organizacij. Sprejeli so pro
gram dela za letos.

Sklenili so, da bodo nada
ljevali s preventivnimi proti
požarnimi pregledi na tere
nu, ki jih bodo opravila te
renska gasilska društva- Or
ganizirali bodo tečaje za iz
prašane gasilce, v tednu po
žarne varnosti pa bodo pro
pagirali to službo med obča
ni. Tesneje bodo sodelovali 
tudi z drugimi gasilskimi 
enotami v Ljubljani. Zavzeli 
so se tudi za skrajno varče
vanje, pri tem -pa poudarili, 
da ne sme trpeti operativna 
dejavnost društev na terenu.

O programu so razpravlja
la tudi gasilska društva na 
rednih letnih občnih zborih-

ŠOLSTVO
Razdelitev denarja

Sklad za šolstvo je raz
delil 959 milijonov starih 
dinarjev, ki jih je letos 
namenila občinska skup
ščina za šolstvo/ Osnovne 
šole bodo dobile 484 mi
lijonov, gimnazija 125 mi
lijonov, glasbena šola 
Franca Šturma 30 milijo
nov, večerna Sola za odra
sle en milijon, vzgojno 
varstvene ustanove 99 mi
lijonov, zavod za prosvet
no pedagoško službo 8-® 
milijona, vzgojna posveto
valnica 2,3 milijona t°r 
vzgojni zavod Janeza LeV 
ca 26 milijonov dinarje'1- 
Za investicije bo šlo ^ 
milijonov dinarjev-

MAREC



pred občnim zborom občinske zveze za telesno kulturo

Sodelovanje vodi
k uspehomRazgovor s predsednikom upravnega 

odbora Silvom Čebuljem
K^.a*10 bi na kratko ocenili vlogo 
°c»nske zveze za telesno kulturo?
• Zveza bL- morala biti organ, 

^ vodi strokovno delo v telesni 
jujturi. Se bolj bi se morali po-

s sindikatom In
tistimi, ki žele razvijati te- 
kulturo. Vsaka organizacija

* morala prispevati svoj delež, 
rj bi nudili mladini dovolj teles.

gibanja na Igriščih in v telo- 
Ranicah, Le z načrtnim in enot- 

delocn v občini bomo lahko 
v telesnokulturno dejav- 

več mladine in dosegli boljše ®pehe.
.Vprašanja telesne kulture reftu- 

10 občinska zveeut ker občinska 
^pščina nima posebnega sveta 
f® telesno kulturo. Le ta Je bil 
J"**lju6en svetu za šoLstvo. ki pa 

“ vseh problemov Šolstva ne 
^re rešiti, v občini tako nima- 
r” organa, ki bi vodil politiko 

kulture. Zaradi tega smo 
^lej že veliko zamudili: ni ure- 

^osna vzgoja v šolah, niso 
‘urejena igrišča v soseskah itd. Za 

bilo predlanskim nekaj
vajena ig

J© mio pi\-uiiuu>nun 
jenarja, potlej pa nič več. Dru- 

, ^Pbi so vložili precej pro- 
^voljnega dela pri gradnji igrišč. 

®bdar bodo brez denarja za do- 
vzdrževanje, ti objek- 

postali kamen spotike in bodo 
telesni kulturi. Menim. 

tvrJ;.!, orali prizadevnost in poir- 
društev in klubov bolj 

ln*J1m nuditi vsestran«?ko 
to velja tako za občinske 

krajevne činitelje.

SODELOVANJE - 
POGOJ ZA 
uSPEŠNO DELO

,ta bodo pri tem 
cjje9 ovalr tudi druge organiza-

^u^nr> potrebujemo pomo« 
s or*®Piza°iJ, ker želimo, da bi 
p^upnimi močmi delali načrtno. 
nn “leme telesne kulture naj bi, 
Sznr pr,mor. obravnavala tudi 
Pa n’ 1terenslte organizacije SZDL 
nart j bi “bele stal on pregled 
svoi.aeom drti-ttev in klubov na 
mneai.150?10*^ tEr J™ tudl POPU fot Zveza mladine In društva
lovili ibindlne naj bi sode 

1 zlasti na vzgojnem področ

ju in pri raznih množičnih akci
jah. Krajevne skupnosti bi mora
le urediti ali pa vsaj označiti pro
store, kjer bi se mladina lahko 
igrala z žogo. Ponekod takšni 
prostori so, drugod pa so jih za
zidali. Na terenih delajo razna 
igrišča: otroška, šolska itd., ven
dar pa koordinacije pri tem delu 
ni. Posebne komisije odobravajo 
gradnjo šol in telovadnic, vendar 
še vedno najdemo grobe napake 
pri novih šolskih telovadnicah.

Nasploh pa se člani telesno kul- 
turnih organizacij premalo udele
žujejo zborov volivcev, javnih tri
bun itd. In še zlasti premalo raz
pravljajo o problemih telesne kul. 
ture.

ŠPORT - PASTOREK 
V DELOVNIH 
KOLEKTIVIH

Kaj naj bi pri tem storile šole 
in sindikalne organizacije?
• Telesna vzgoja v šolah ne te

če tako kot bi želeli. Redke so 
šole, ki so sploh kaj napravile za 
to, da bi uredile svoja športna 
igrišča, čeprav imajo veliko mla
dine in bi 3 skromnim denarjem 
igrišča že zdavnaj lahko uredili. 
Tako so lahko storili na šoli PTT, 
gimnazija pa ima že leta in leta 
neurejeno dvorišče.

Sindikati bi morali več napra
viti za rekreacijo svojih članov. 
Komisija za rekreacijo pri občin, 
skem sindikalnem svetu je samo 
na papirju. V delovnih kolektivih 
imajo nekaj športnih ekip, toda 
razen naše zveze — jim pri na
daljnjem razvoju ni nihče poma
gal. Poleti, na morju, v domovih 
delovnih kolektivov, kaj malo skr
bijo za športno življenje (plaval
ne šole za otroke itd.).

Povezava s terenom, šolami in 
tovarnami je prešibka posebno ta
krat, kadar želimo reševati razne 
probleme (gradnja in popravilo 
igrišč, organizacija večjih priredi
tev, večja množičnost itd.).

Kakšen program si je zveza le
tos zastavila?
• Posebno skrb bomo posvetili 

osnovnim športo#: atletiki, plava
nju In smučanju. S šolami in 
drugimi organizacijami namerava

mo redno in sistematično delati, 
da bi vključili čim več mladine. 
Pomagali bomo, da se bodo še 
bolj razvili športi, ki jih gojijo 
društva v naši občini; organizirali 
bomo občinska tekmovanja in več 
turnirjev ob raznih praznikih. Šol
ska in sindikalna tekmovanja bo
mo organizirali v tistih panogah, 
ki so množičnega značaja in ti
stih, ki jih gojijo naša društva In 
klubi ali pa se zanje zanimajo 
šole oziroma delovni kolektivi.

Se posebej bomo skrbeli za tre
nerje in vodnike. Ne gre le za šo
lanje temveč za pomoč pri delu 
(razgovori, predavanja, filmi itd.)

DOTACIJA ZA 
DEJAVNOST, NE PA 
ZA NEIZPOLNJENE 
PROGRAME

Kako pa bo z denarjem?
• Financirali bomo vse tiste 

akcije, za katere se bomo dogovo
rili z društvi in klubi. Točno bo 
do vedeli koliko bodo dobili in 
za kakšne namene bodo denar po
rabili. Akcij, kit jih bodo sicer 
imeli v programu, pa jih ne bo
do izvedli, ne bomo financirali.

Nekatera društva že dlje časa 
zbirajo dodatna sredstva za svojo 
dejavnost. Marsikaj so naredili tu
di s prostovoljnim delom (delov
ne akcije Partizana na Ježici in 
v Dolu). Nekateri še vedno ži
vijo le od dotacije občinske zve
ze. Vsa društva in klubi bi morali 
skušati najti dodatna sredstva. 
Načinov je več: povezava s pod
jetji, prostovoljne delovne akci
je, pobiranje prispevkov na tek
mah in prireditvah itd. 2e če so 
dobro povezani s krajevno skup
nostjo in drugimi organizacijami 
na terenu, lahko marsikaj dose
žejo, le s tarnanjem In lagodnost
jo pa kaj malo.

Ste zadovoljni s povezavo med 
organizacijami in občinsko zvezo?
• Doslej so nekatera dništva 

Iskala občinsko zvezo le takrat.

ko jim je zmanjkalo denarja. Že
limo, da bi tudi te organizacije 
tesneje sodelovale z našo zvezo: 
gre za predloge za izboljšanje de
la, za Vazgovore, kritiko itd. Ob 
tem bi poudaril, da bi morala biti 
tesneje povezana tudi društva in 
klubi med seboj. Ne bo uspehov. 
Če bo vsak zaprt vase. Imeti bi 
morali več medsebojnih tekmo
vanj, razgovorov o sorodnih šport, 
nih panogah Itd.

Kaj menite o delu upravnih od
borov društev in klubov?
• Ce hočemo imeti solidne ob

like dela v telesni kulturi, mora
mo imeti osnovne enote dobro 
razvite. Ne moremo si več zami
sliti peščice ljudi, ki dela v dru
štvu ali klubu, kjer v glavnem za 
tekmovanje porabijo preveč de
narja, misleč, da ga morajo za 
vsako ceno dobiti. Želimo takšne 
oblike dela, kjer pride do veljave 
množičnost, iz te pa naj raste 
kvaliteta.

V društvih je poleg sej uprav
nih odborov premalo sestankov 
celotnega članstva, kjer naj bi 
razpravljali oproblemih v klubu. 
Celotno članstvo bi moralo odlo
čiti, kako naj se dela In tudi pre
vzeti obveznosti. Včasih preveč 
poznamo le pravice, dolžnosti pa 
so le breme. Program dela, ki ga 
sprejme občni zbor, je program 
za vse člane ne pa samo za uprav
ni odbor.

Tretje leto 
KK »Stadion«

Na občnem zboru košarkarskega 
kluba »Stadion« je predsednik 
občinske zveze za telesno kulturo 
Silvo Čebulj čestital članom ob 
uvrstitvi v II. republiško ligo. Po
udaril j«, naj še povečajo število 
mladincev v društvu in še bolj 
skrbijo za disciplino.

Na občnem zboru so nagradili 
tudi najboljše mladince Derendo, 
Burjo in Ribnikarja, ki bodo pri
hodnje leto že. nastopili v članski 
vrsti. v —NIK

W

Igralci badmintonske 
ekipe Partizana Ježica so 
v prijateljskem srečanju 
premagali z rezultatom 
10:1 ekipo FC Ferlach iz 
Borovelj na Koroškem. 
Tekmovalke in tekmoval, 
ce je sprejel tudi predsed
nik kraj. skupnosti Stezi
ce Janez Dremelj. Zaželel 
je, da bi to srečanje šport
nikov postalo tradicional
no.

Foto J. K.

SMUČANJE

Nagrade za
trenerje in vodnike

Občinska zveza za telesno kulturo je letos 
Prvikrat nagradila trenerje in vodnike. Prizna
la je dobilo 22 telesno vzgojnih delavcev, ki 
vodijo vadbo in treninge v bežigrajskih dru- 
®lvih in klubih. Svečanosti, ki je bila v dvorani 
bežigrajske Svobode, se je udeležil tudi pred- 
Sednik občinske skupščine Jože Pogačnik.
- Nagrade so dobili: Stane Derganc in Oskar 
J-svrač (Partizan Bežigrad), Lovro Močnik, Jo- 
*e Girandon, Milan Reberšak, Matis Presečnik 
7* Janez Jereb (Partizan Ježica), Boris Buh in 
Andrej Kobilica (Košarkarski klub Stadion), 
, "Ma Počkaj in Jože Arh (Partizan Črnuče), 
Jožica Časar in Janez Dirjec (Partizan Savsko 
bas el je), ivjdjvoj Zanevski (Odbojkarski klub 
fesigrad), Gusti Ivkovič (Atletski klub Ollmpi- 
£>. Mila Rovšnik (Tabor, Savski odred), Janez 
g^man (Strelska družina Heroj Vitez Crnu- 
}iJanez Bohinc (Strelska družina Tabor Je- 

Marinka Uršič in Nace Perne (Planinsko 
štvo Črnuče), Vlado Golob in Cveto Brajnik 

naborniški odred Bičkova skala).
:

Premalo snega
Spričo relativno dobrih uspehov smučarjev iz Dola 
v lanski sezoni je letos videti kot da Dolčani niso 
tekmovali ali vsaj da so uspehi mnogo manjši kot 
lani. Zaradi zelo »slabe« zime na smučiščih v Dolu 
res ni bilo tiste živahnosti kot ponavadi, zato pa so 
se Dolčani udeležili prav vseh tekmovanj, ki so bila 
letos pri nas na sporedu.

Fo precej temeljitih pripravah 
so smučarji Iz Dola nastopili naj
prej na Godčevem memorialu v 
Bohinju, nato na mednarodnem 
tekmovanju v tekih v Bohinju, 
potlej pa na tekmovanju »po 
stezah partizanske Jelovice« v 
Dražgošah. Udeležili so se tudi 
republiškega prvenstva v Logatcu, 
jugoslovanskih Športnih Iger v 
Kranju in končno tudi državnega 
prvenstva v Gorjah. Svojega opa
zovalca pa so poslali na tekmova
nje za pokal Kurikala v Avstriji, 
kjer Je posamezne bolJSe tekače 
tudi posnel na filmski trak.

Ce bi hoteli naštevati kakSne 
uspehe so tekači na vseh teh tek
movanjih dosegli, moramo pred
vsem poudariti, da se je najbolj 
občutno poznal prehod mladincev 
v viiji razred; prvo mesto v mla
dinski StafeU (kjer so bili Dol
čani najmočnejši) je bilo že v

?°btt<>1ira!?K'*.EV 1N VODNIKOV bežigrajskih telesno kulturnih organizacij je 
*v,'7e Silvie. oWin*ke zveze za telesno kulturo. Na sliki: predsednik občinske 

Čebulj izroča priznanje trenerju košarkaric Ježice Lovru Močniku.
Foto: K. DOLENC

^ARec

naprej oddano smučarjem iz Go
lij. Lahko trdimo, da so se te
kači Tone in Slavko Premože ter 
Tone Kunst v Štafetah 3x5 kilo
metrov, dobro uvrstili. V Bohi
nju so bili na petem mestu. Po 
stezah partizanske Jelovice — tre
tji, na republiškem prvenstvu so 
zasedli 3. mesto in 5. mesto na 
državnem prvenstvu v Gorjah. Tu
di člani so na državnem prvenstvu 
zasedli v štafeti 3x10 kilometrov 
5. mesto, kar je nedvomno uspeh, 
saj so Imeli Dolčani na startu kar 
tri tekače — člane,kar si ne morejo 
privoščiti niti tako močna dru
štva kot so Gorje, Jesenice, Rav. 
ne in tako dalje.

Med posamezniki ste bila slej 
ko prej najboljša tekmovalca mla
dinec Slavko Premože in član 
Pavle Šimenc Mladinca Tone Pre- 
može in Tone Kunst ter član Mi
ro Flere letos niso dosegli takš
nih rezultatov kot lani. Prva dva 
sta tekmovala s spremenljivi uspe. 
hi, Flere pa je bil poškodovan.

Da bi v Dolu ohranili tradicijo 
smučanja, so se letos že pojavila 
na raznih tekmah nova Imena pio
nirjev, ki so jih domači vadi
te! Ji pripravljali vso zimo, za za
ključek pa so že nastopili na dr
žavnem prvenstvu.

Za zaključek seaone bi morali 
biti na sporedu v Dolu dve večji 
tekmi: tekmovanje v tekih za
»prehodno smučarsko palico« in 
skoki za »Juhov pokal«. Ker v 
dolini ni bilo snega je bila prva 
tekma pri hotelu »Šimnovec« na 
Veliki planini. Vreme pa tudi tara 
nt bilo ugodno; tekmovanje je bi
lo v megn In hudem vetru. Kljub 
temu pa so nastopili skoraj vsi 
najboljši Jugoslovanski tekači, ra
zen četverice, ki je bila v tem ča. 
su na svetovnem prvenstvu.

Domačini so zaradi poškodb ne
katerih tekmovalcev na tem tek- 
movanju nastopili z relo okrnjeno 
ekipo, tako da niso Imeli niti po- 
polnega moštva aa ekipno tekmo- 
vanje. Ker je prehodno darilo 
že tretjič zaporedoma osvojil 
kranjski Triglav, bo Partizan Dol 
za drugo aeaond pripravil neko 
drugo primemo prehodno darilo, 
tako da bo to tekmovanje ostalo 
tradicionalno.

Tudi letos ni uspelo, da bi imeli

tekmovanje v Dolu že januarja, 
ko je v dolini še sneg. Prav vsa
ko nedeljo so bile na sporedu 
tekme za republiško prvenstvo in 
takrat ptič m računati, da bi se 
tekmovanja v Dolu udeležili tudi 
kvalitetni tekmovalci. Februarja 
pa je sneg skopnel in tekma je 
morala biti na Veliki planini.

Rezultati smučarskega teka za 
»prehodno smučarsko palico« 
Partizana Dol:

Mlajši mladinci — 3 km: 1. Pin
tar (Jesenice) 9.50, 2. Kalan (Gor
je) 10.10, 3. Rozman (Triglav
Kranj) 10.11, 7. Kraševec 13.15, 8. 
Straser 13.56, 9. 2argi 14.25 (vsi 
Dol).

Mladinke — 3 km: X. Rak
(Ihan) 22.41.

Starejši mladinci — 6 km: 1. 
Vidic (Jeseenico) 20.35 , 2. Krišelj 
(Triglav) 20.45, 3. Slavko Premo
že (Dol) 23.14.

Člani — 10 km: 1. Jakopič (Gor
je) 29.55, 2. Kobilica (Gorje)
30.03, 3. Beftter (Triglav) 30.47, 
6. Pavle Šimenc (Dol) 32.25.

Ekipno Je zmagal kranjski Tri
glav pred Ihanom.

Tekmovanje Je veljalo tudi za 
občinsko prvenstvo Bežigrada. 
Naslove prvakov so osvojili: pri 
mlajših mladincih Marjan Kraše
vec, pri starejših mladincih Slav
ko Premože in pri članih Pavle 
Šimenc (vsi Partizan Dol).

Jože Jerman

STRELJANJE
Črnučani kar 
s štirimi ekipami

Na občinskem prvenstvu ekip v 
streljanju z zračno puško so pri 
članih zmagali strelci Tabora z 
Ježice, pri članicah, mladincih in 
pionirjih pa tekmovalci strelske 
družine Heroj Vitez na Črnučah. 
Cmučanl so bili prireditelji tega 
tekmovanja, bili pa so tudi edini, 
ki so sodelovali kar s štirimi eki 
parni.

Rezultati — člani: 1. S» Tabor 
Ježica (Bohinc, Snoj, Demšar. 
Podgoršek, Dovč) 1.17Z krogov. 
t. Heroj Vitez Črnuče (Sedeliek, 
Bezek, Kadman, Burger, Vidmar) 
1.14G krogov, 3. IMF (Svetek, Bol- 
ta, Stamfelj, Janežič, Grahek) 
1.0*3 krogov, ž. Protiavionac, 5. 
Jelka, 0. Dol, 7. Sava.

Članice: 1. Heroj Vitez Črnuče 
416 krogov.

Mladinca: 1. Heroj Vitez Črnuče 
1.145 krogov, J. Tabor Ježica 
1.143 krogov.

Pionirji: 1. Heroj Vitez Črnuče 
640 krogov.

I

PARTIZAN JEŽICA

Aktivni 
na vseh 
„frontah''

Na ubčacni zboru Partizana Je
žica se je zbralo več kot 70 članov 
društva, staršev in gostov. Udelež
ba kaže, da sc je društvo že 'krep
ko »usidralo« na terenu. Udeležen
ci so najprej s enominutnim mol
kom počastili spomin pokojnega 
Leopolda Novellija, nekdanjega 
dolgoletnega predsednika društva 
in zavzetega telesno vzgojnega de
lavca.

Predsednik društva Filip Štucin 
je v svojem poročilu nanizal vrsto 
uspehov Partizana na Ježici, ki 
niso neposredno povezani 3 špor
tom. Omenimo naj podiranje Ura
nove hiše, razstavo o razvoju špor
ta na Ježici, brošuro ob 20. letnici 
društva, bilten, ki ga izdajajo že 
tretje leto! Razstavo si je ogledalo 
približno 800 učencev osnovnih šol 
Stožice in Ježica. Predsednik je 
poudaril, da je še posebno razve
seljivo dejstvo, da so člani Parti
zana z lastnim delom prislužili 
več kot '/3 vsega denarja,'s kate
rim je društvo razpolagalo. Ome
nil je še sodelovanje s starši: 
imeli so sestanke, trenerji pa se 
močno zanimajo za učne uspehe 
mladih športnikov. Le-ti ne smejo 
trenirati in tekmovati, če imajo v 
šoli slabe ocene.

Predsednik tehnične komisije 
Lovro Močnik je podčrtal, da je 
imelo društvo ob preselitvi iz Sto- 
žic na Ježico samo dve pionirski 
vrsti in neorganizirano vadbo na
miznega tenisa. Lani pa so imeli 
sedem ekip pri košarki, tri pri 
badmintonu in ekipo dvigalcev 
uteži. V treh sekcijah z enajstimi 
ekipami je 160 aktivnih tekmovalk 
in tekmovalcev. Društvo ima v 
svojih vrstah enega trenerja I. raz
reda, štiri trenerje, tri vaditelje 
ter 13 sodnikov.

Tekmovalci Partizana Ježice so 
lani nastopili na 134 tekmovanjih 
medobčinskega, republiškega, zvez 
nega in mednarodnega merila. 
Društvo je nudilo mladini 3.670 
ur športnega razvedrila. Časa, ki 
so ga trenerji in člani uprave vlo
žili za pripravo treningov in tek
movanj, ni lahko izračunati.

Ekipa košarkaric — članic je la
ni zasedla šesto mesto v republi
ški ligi. Kombinirana ekipa mla
dink je osvojila 5. mesto na repu
bliškem prvenstvu. Povprečna sta
rost teh igralk je 14 let in še 
veliko obetajo. Mladinke so zased
le odlično 3. mesto v medobčinski 
ligi. Člani pa 2. mesto v medob
činski ligi, toda na kvalifikacijah 
za republiško ligo jim je spodlete
lo. Mladinci so pokazali solidno 
znanje, pionirji pa so tudi zado
voljni.

Igralci badmintona se laliko po
hvalijo kar s štirimi republiškimi 
naslovi: tri so osvojili v pionirski, 
enega v mladinski konkurenci. 
Ekipa z Ježice je danes druga naj
boljša v Sloveniji. Omenimo naj 
še prve mednarodne zmage Parti
zanovih ekip: košarkarice so pre
magale graški GAK 40:37, ekipa 
badmintona pa Ferlach iz Boro
velj 10:1.

V živahni razpravi na občnem 
zboru Je sodelovalo 18 udeležencev. 
Poudarili so predvsem, da bi se 
morale organizacije na terenu 
bolj zanimati za delo društva.

Ob zaključku *> 12 deklet in 
fantov nagradili ob športnih jubi
lejih — za 25 ali 100 tekem v dre
su Partizana Ježica. Izvolili so še 
nov upravni odbor, ki ga bo tudi 
v prihodnje vodil Filip Štucin.

JOŽE GIRANDON
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Zemlja I

naj daje |

uspelo najti ustrezno zame
njavo. Nerešenih je ostalo še 
8 primerov: predvsem jim ni
smo mogli ponuditi takšne 
zemlje, ki bi jim ustrezala, to 
je, da bi bila dovolj blizu in 
primerna za obdelavo. Komi
sija ni delala nasilno, čeprav 
čestokrat slišimo takšne očit
ke. Seveda pa smo se s tisti
mi, ki so na razgovore o aron
daciji prišli z namenom, da se 
prepirajo, ravnali drugače kot 
s tistimi, ki so želeli najti pri
memo rešitev zase in za Agro
kombinat Emona.

več. kot
doslej I

Nizka cena 
zemljišč

Pojasnilo Agrokombinata Emona 
o arondaciji na bežigrajskem 
področju

Agrokombinat Emona v 
Ljubljani je nastal iz razdro
bljenih kmetijskih gospodar
stev v okolici Ljubljane in 
novozgrajenih farm za proiz
vodnjo mesa. S svojo dejav
nostjo pokriva vse severno 
področje Ljubljane. V okvir 
Agrokombinata so prišle ko
nec leta 1964 tudi nekatere 
kmetijske zadruge s tega po
dročja.

Osnovni problem, s katerim 
smo se srečevali ob formira-, 
nju sedanjega Agrokombinata 
Emona, je bilo močno po
manjkanje travniških, njiv
skih in pašniških zemljišč. 
Z arondacijo smo na omenje
nem področju uspeli pridobi
ti in urediti za moderno pro
izvodnjo približno 2500 ha ze
mljišč v izredno kratkem ča
su. Arondacija je bila izvede
na na področju Zadobrove, 
Dolskega, Pšate, Mengša, Vo
dic, Smlednika, Komende in 
Omela. Ta zemljišča so bila 
takoj po prevzemu urejena in 
so takoj po ureditvi dajala 
pričakovane hektarske pridel
ke.

mene. Ugotovitve posameznih 
komisij so govorile v prid od
ločitvi, da se ta zemljišča pri
dobijo in uredijo.

V tem času, ko je bila skrb 
za pridobitev novih obdelo
valnih površin ena glavnih 
skrbi pri našem podjetju, so 
se pričele študije o primerno
sti za pridobitev zemljišč na 
levem bregu Save. Sem so 
spadala vsa zemljišča, ki jih 
na jugu omejuje Sava, na se
veru pa opuščena železniška 
proga Črnuče—Laze oziroma 
stara cesta Šentjakob—Dol— 
Dolsko z nekaterimi popravki 
teh meja, ki jih narekujejo 
vodne razmere in izoblikova
nost terena. Sestalo se je več 
komisij, sestavljenih večino
ma iz kmetijskih strokovnja
kov, ki so po svojih vidikih 
presojale upravičenost pro
grama arondacije in izkorišče- 
nja zemljišč v kmetijske na-

■ Priprave pred 
tremi leti

Občinska skupščina Ljub- 
tjana-Bežigrad je na osnovi 
predloženih analiz dovolila, 
da se arondacija izvede. To 
soglasje je bilo izdano že le
ta 1963. Agrokombinat je iz
polnil vse pravne formalno
sti, ki jih predpisuje zakon o 
arondaciji.

Ob pričetku arondacije je 
Agrokombinat Emona imel 
130 ha zemljišč, pripravljenih 
za zamenjavo. To so bile po
samezne parcele zunaj povr
šin, predvidenih za arondaci
jo, ki so bile že prej družbe
na lastnina. Ta zemljišča so 
si kmetje že pred dogovori 
lahko ogledali in izbrali.

Površine, predlagane za 
arondacije, merijo približno 
830 ha. Največ je pašnikov in 
travnikov, manj pa njiv in go
zdov. V katastru je 5 odstot
kov teh zemljišč vpisanih kot 
neplodnih.

Agrokombinat se je dogo
varjal z več kot 500 lastniki 
zemljišč. Lastniki, ki niso 
kmetje, so svojo zemljo lah‘ 
ko prodali, kmetje pa so ime
li moinost, da svoja zemlji
šča zamenjajo. Ugotovljeno je 
bilo, da je na vsem področju 
samo približno 30 kmetov, ki 
jim je kmetijstvo osnovna 
dejavnost.

Ker smo arondacijo skoraj 
zaključili, se lahko ozremo na 
pomanjkljivosti pri izvedbi. 
Glavna ovira za sporazum je 
bila predvsem v tem, da so 
zemljišča, ki smo jih arondi- 
rali, katastrsko zelo nizko 
ocenjena, saj je šlo, kot smo 
že omenili, za travnike V. in 
VI. bonitetnega razreda, za 
pašnike od I. do IV. razreda 
in za nekaj njiv V. in IV. bo
nitetnega razreda. Ce smo ta 
zemljišča zamenjavali, smo 
za 5 m! pašnika vrnili komaj 
1 m2 njive, ker smo imeli za 
zamenjavo samo njive. Pri 
določitvi denarne odškodnine 
smo za 1 m! zemljišča mogli 
izplačati komaj 10 din za m1, 
kar je ob današnjih cenah ze
lo malo. Pojasniti pa mora
mo, da Agrokombinat Emona 
ne vpliva na višino odškodni
ne, ker je odškodnina določe
na po zakonu. Ce hi Agro
kombinat prekoračil ta zne
sek, bi moral razliko kriti iz 
lastnih sredstev, kar pa tudi 
ni dopustno. Banka je vsako 
arondacij sko odločbo ob iz
plačilu pregledala in če ni bi
la v skladu z določili temelj
nega zakona, je pogodbo za
vrnila. Seveda so lastniki 
zemljišč nezadovoljni in rav
no vrednost arondiranih zem
ljišč je najpogostejši vzrok za 
nezadovoljstvo.

u Agrokombinat j 
pripravljen 
na kooperacijo

■ Dogovori s kmeti
Arondacijska komisija je 

vse primere obravnavala in 
reševala v skladu s predpisi. 
Za zemljišča, ki niso last 
kmetov, so določili denarno 
odškodnino, za zemljišča v 
lasti kmetov, pa je večinoma

Vsaka arondacija prinese 
posledice, ki se pojavijo prej 
kot bi se sicer. Socialni pro
blemi bi se pojavili pozneje, 
tako pa so vidni takoj in v 
odvisnosti od Agrokombinata 
Emona je o njih preveč go
vora.

Zaradi prevzema zemljišč 
nismo nikogar prizadeli, ker 
smo prevzem arondiranih 
zemljišč začasno odložili. Vsi 
prizadeti svoja zemljišča lah
ko še uživajo do uradnega ob
vestila, ki ga bodo prejeli 
pred koncem gospodarskega 
leta za naslednje leto.

Agrokombinat ima solidno 
organizirano kooperacijsko 
proizvodnjo. Kmetje lahko so
delujejo z Agrokombinatom 
pri reji piščancev, reji ple
menske živine in reji pitanih 
telet. Naše podjetje je pri
pravljeno tudi na levem bre
gu Save organizirati takšno 
kooperacijsko proizvodnjo, od 
katere bi kmetje lahko živeli, 
ne glede na to, da jim je bil 
arondiran večji del obdelo
valnih zemljišč. Na tem po
dročju deluje kmetijska za

druga Črnuče, Id Ima pred
nost pri delu s kooperanti. 
Tako so sklenili na razgovo
rih, ki so jih imeli večkrat s 
predstavniki obrata koopera
cije Agrokombinata. Agrokom
binat zaenkrat na tem po
dročju nima namena organi
zirati kooperacijsko proizvod
njo, ker je za to zainteresira
na omenjena zadruga. Koli
kor pa bi se stališče zadruge 
spremenilo, smo pripravljeni 
osnovati takšno proizvodnjo 
tudi na levem bregu Save.

Struktura površin na levem 
bregu Save, predvidenih za 
arondacijo, je naslednja: njiv 
je 13 odstotkov, travnikov 55 
odstotkov, pašnikov 12 odstot
kov, gozdov 4 odstotke In ne
rodovitnih zemljišč 16 odstot
kov. Prevladuje torej travnati 
svet, ki je deloma obraščen 
tudi z grmovjem in drevjem.

Na vseh teh površinah je 
bilo do zdaj ekstenzivno go
spodarjenje, ki se je odražalo 
v nizkih katastrskih pridelkih 
in dodatnem izkoriščanju de
la zemljišč z izkopom mivke 
in gramoza.

■ Vrednost 
proizvodnje - 
41.000 dinarjev 
na hektaru

Po statističnih podatkih so 
bili povprečni hektarski pri
delki na travnikih od 14 do 
35 q na ha, na pašnikih od 15 
do 18 q sena na ha, detelje od 
18 do 50 g, pšenice od 14 do 
21 q, koruze od 18 do 32 q na 
ha. Povprečni bruto dohodek 
pridelka je na celotni površi
ni znašal 35 milijonov starih 
dinarjev ali 41.000 starih di
narjev na ha. V to vsoto pa 
ni všteta vrednost izkopane 
mivke in gramoza.

Ko se je Agrokombinat 
Emona leta 1962 odločil, da 
predlaga arondacijo na levem 
bregu Save, je pri takratni 
kreditni situaciji in položa
ju na tržišču, ob upoštevanju 
izkušenj z desnega brega Sa
ve računal, da bo na tem po
dročju organiziral mlečno 
proizvodnjo s 600 do 800 kra
vami. Po gospodarski reformi 
so se kreditni pogoji za druž
beni sektor kmetijstva spre
menili, drugačna pa so tudi 
merila za rentabilnost v na
šem podjetju. Zaradi tega so 
strokovne službe ponovno 
pregledale možnosti za proiz
vodnjo na tem področju in se 
na osnovi rezultatov in kalku
lacij na pašnem obratu Dol
sko in Moravče odločile, da 
se levi breg Save uredi v paš
ni obrat za proizvodnjo mesa 
in plemenskih živali pasme 
Charolats. Po programu bi na 
tem področju pasli 1000 glav 
govedi. Ta program bomo iz
vajali postopoma, tako kot 
bodo na razpolago lastna in 
kreditna sredstva.

Predvidevamo, da bomo 
arondirane površine vključe
vali v našo proizvodnjo tako
le:

leta 1967 zemljišča vzhodno 
od Bistrice do obstoječih paš
nikov v Dolskem — približno 
250 ha ;

leta 1968 površine zahodno 
od Bistrice do Šentjakobske
ga mostu — približno 220 ha, 
področje od šentjakobskega 
mostu do Črnuč — približno 
360 ha pa bomo vključili leta 
1969. .

Po tem programu bi torej 
do leta 1969 vključili v proiz
vodnjo vsa arondirana zemlji
šča na levem bregu Save.

Zemljišča na levem bregu 
Save so zaradi izoblikovano
sti terena kakor tudi zaradi 
občasnih poplav večinoma ne
ugodna za njivsko izkorišča
nje. To je bil tudi verjetno 
do sedaj poglavitni vzrok, da 
te površine niso izkoriščali

bolj intenzivno. Več sto ha 
zemlje pa kljub omenjenim 
pomanjkljivostim predstavlja 
ogromno potencialno vred
nost, ki jo moramo dobro iz
koristiti na način, da nam vo
da ne bo delala škode.

Agrokombinat se je ravno 
zaradi tega odločil, da je na 
levem bregu Save možno or
ganizirati rejo telet na pašni
kih, urejenih po sodobnih na
čelih.

ima
za

■ Agrokombinat 
potrebuje 
14.000 telet

V okolici Ljubljane 
Agrokombinat pitališča
13.000 goved, za kar potrebu
jemo 14.000 telet. Pri gradnji 
pdtališč smo računali, da bi 
dobili teleta iz Slovenije in 
zahodne Hrvatske. Nakup te
let pa je zadnji čas manjši za
radi novozgrajenih pitališč po 
Jugoslaviji in zaradi večjih 
stroškov pri nakupu mladih 
živali na oddaljenih področ
jih. Ugotovili smo, da je mo
goče rentabilno vzrediti večje 
število telet, sposobnih za pi
tanje, tudi v neposredni bli
žini našega mesta, če usposo
bimo za to pašne površine na 
levem bregu Save, v Logatcu, 
na Krumperku itd. Takšen 
program je še posebno zani
miv, ker vključimo v proiz
vodnjo površine, ki doslej v 
tem smislu niso dosti veljale. 
Z uvozom nove posebne pas
me govedi Charolais, ki je 
znana po izredno dobrem iz
koriščanju paše, so dani vsi 
pogoji, da na urejenih zem
ljiščih organiziramo rejo krav 
s teleti. Krave bodo telile v 
zimskem času ali v zgodnji 
pomladi in nato šle v maju s 
teleti na pašo. Ob koncu paš
ne sezone — po naših izkuš
njah v Dolskem — dosežejo 
ta teleta približno 300 kg teže 
In jih je treba v pitališčih le 
še dodatno pitati do teže 400 
kilogramov, kar dosežemo v 
treh mesecih.

Na ta način bodo mogla do
biti pitališča Smlednik, Črne
lo'in Logatec večje število te

let za meso in kar je najvaž
nejše — pr-Jzvounja bo znat 
no cenejša. S tem bomo dose
gli precej višji bruto promet 
na arondiranih površinah kot 
smo ga beležili doslej.

Čeprav predvidevamo n« 
tem področju košno-pašni si' 
stem izkoriščanja zemljišč, 1» 
dosežen — po današnjih ce
nah — bruto produkt od 1W 
do 140 milijonov dinarjev i* 
čiste kmetijske proizvodnjft 
kar je približno 300 odstotkot 
več kot doslej. To bo doseže
no tudi z boljšim s istemoffl 
gnojenja, predvsem s hlev
skim gnojem, kakor tudi a 
uporabo umetnih gnojil.

■ Zemljišča le 
za kmetijsko 
proizvodnjo

Agrokombinat ne izključuj« 
množnosti, da bi del zemlji# 
izkoriščali bolj IntenzivOOi 
bodisi da bi jih uredili & 
njivsko proizvodnjo ali pa d* 
bi uredili topolove nasade. 3 
tem bi še povečali dohode* 
na 'tem področju, seveda P8 
je takšna ureditev odvisna od 
kreditne politike.

Celotno arondirano področ 
je bomo uredili in uporabili 
za intenzivno kmetijsko pi'0' 
izvodnjo. Zelo neosnovane s° 
pripombe, da bomo dajali “H 
da že dajemo zemljišča ^ 
tem področju v najem, da b<> 
mo zemljišča prodajali 
gradbene parcele ali da je rud 
glavni namen izkorišanje gr!I' 
moža in mivke. Z dobro org* 
nizacijo bomo arondirana ze' 
mljišča uporabili Izključno I* 
v namene, zaradi katerih 
bila arondirana.

Vse lesne mase na arondl' 
ranih površinah na levem bre
gu Save ne nameravamo upo 
rahljati. Ta ostane v lasti n6" 
kdanjih posestnikov in upO' 
rahljali jo bodo lahko po P1-0- 
gramu gozdarske službe 'd 
komunalnega podjetja Ro®1 
brez posebnega vpliva Agr®" 
kombinata Emona.

Agrokombinat Emona 
Ljubljana

NA »SEVERU« ODSLEJ ENA 
KRAJEVNA SKUPNOST

Na prvi seji sveta krajevne 
skupnosti »Posavje«, ki zaje
ma področja združenih kra
jevnih skupnost] Stožice in 
Ježica, so za predsednika iz
volili Janeza Dremlja, pod
predsednik pa bo Anton Fras. 
Izvolili so tudi gospodarsko- 
komunalno komisijo, komisi
jo za društva in organizacije, 
za prošnje in pritožbe, finan-

Zdravstveno 
zavarovanje 
kmetov po novem

Kmetje, s področja beži
grajske občine so za pred
stavnika v komunalni skup 
nosti socialnega zavarovanja 
izvolili Ivana Jernejca iz Sto- 
žic. Na zboru so menili, naj 
M tudi Agrokombinat plače
val v sklad za socialno zava
rovanje za zemljo, ki so jo 
arondirali. Zbora sc niso ude
ležili kmetje iz Dola, Šentja
koba in Krnčevega, ker so 
imeli v Stožice predaleč. Na 
to bi morali pri sestankih 
kmetov računati.

Po novem zakonu 0 zdrav
stvenem zavarovanju kmetov 
bodo le ti plačevali za zdrav
stveno zavarovanje 16 odst. 
od novega katastrskega do
hodka, vsaka družina pa še 
letno 20.000 dinarjev. Za raz
širjeno zdravstveno zavarova- 
n,je pa bodo plačevali še 5 
odst. od novega katastrskega 
dohodka.

čno-kontrolno in socialno l’’5’ 
misijo.

Najbolj zanimiva je 
žitev gospodarske in lto«ŠB 
nalne komisije. Poprej sta 
zanašali ena na drugo, 
so menili, da bodo delali n»J' 
bolje, če Ju združijo.

Novi svet krajevne skupn0, 
sti se je zavzel, da bj obči**' 
ska skupščina prevzela ''vj 
dolgove in terjatve, ki j**1 
ima krajevna skupnost iz 
teklih let. Poudarili so, 
zadolžitev (zaradi gradhr 
klubskih prostorov) pač ^ 
napaka sedanjega sveta 
jevne skupnosti in menili. ® 
bo občinska skupščina 1®?! 
izterjala dolgove. Samo TOP~ 
in »Učila« dolgujejo nekd 
njemu mizarskemu s»rV*® 
pri krajevni skupnosti Stož*,, 
približno šest milijonov ^ 
narjev.

Občinska skupščina je P1! 
stala, da prevzame obveZh05 
krajevne skupnosti Stožice- 
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r« zaNaročite »ZBOR OBČANOV«
# svojce pri vojakih
• sorodnike v tujini

Novice o Bežigradu za Bežigralčane
VSELEJ O ARONDACIJI — Kadar sc vsedejo skupaj kmetje hitro nanese beseda nn aron
dacijo. V Tomačevem so se pogovorili tudi z odborniki občinske skupščine. Foto: J. V. llililllM

ZBOR 
OBČANOV

glasilo občinskega cA' 
bora SZDL Ljubljana; 
Bežigrad. Izhaja vsak 
mesec. Ureja ure cini#" 
odbor: Miran Blab®
(predsednik), Janež 
Vinkler, Lojze Jakopič' 
Ančka Čerin, Jože 
migeij, Niko Lapaičf 
in Jože Vetroveo. Ode 
govorni urednik: J311?* 
Snoj. — Cona Izvod3 
40 starih dinarjev, lef 
na naročnina 300 star13 
dinarjev, za dolov3 
organizacije 1.000 sk® 
rih dinarjev, — IP", 
č! račun pri NB ’

?' 878-34 — Rokopise ln 
slike pošiljajte n« 33 

g slov: »Zbor občanov«.
Ljubljana, Parmova-J- 

■ — Tiskarna CP nP’1' .
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